
Vážení spoluobčané,

v každé vesnici se najde několik jedinců, kteří svým chováním otravují život 

svým spoluobčanům. Každá ves má svého obecního blba a každá ves má 

svého obecního grázla. A je jenom na nás, jak se k nim postavíme a co 

všechno jim budeme tolerovat. Nejsme výjimkou, bohužel. Pravdou je, že v dobách dávno 

minulých to bylo podstatně jednodušší. Obecní strážník měl o svých ovečkách přehled, 

sousedi rádi ukázali prstem a většinou už druhý den držel dráb původce škod za ucho 

a rákoskou mu vysvětlil, že tohle se ve slušné společnosti nedělá.
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V tomto čísle naleznete:

Dusné léto

Nikoho by nenapadlo,

že teď, v našem století, 

probudí se ruský magor

a dá střílet do dětí.

Republiku drží v šachu, 

trumf je plyn a ropa. 

Po vztahu na věčné časy 

není ani stopa.

Česko fandí Ukrajincům, 

dává, co je třeba, 

kromě míru nejvíc chybí 

domov, práce, chleba.

Každá bouře někdy skončí,

hleďme na svět s kuráží,

i když se zdá, že tma vládne,

úsvit chmury rozráží.

                                M. T.

nešní doba spoutaná zákony důsledně Dchránící pachatele až do verdiktu 

soudu, sešněrovaná pravidly GDPR 

a podobnými někdy až „rádoby” přínosný-

mi předpisy, nám v podstatě bere možnost 

zjednat si v obci pořádek „přímou“ cestou. 

A tak nastupuje Policie ČR a po vyplnění 

všech protokolů, poučení apod. se nakonec 

dozvíte, že Franta, který vám ukradl kolo, 

které potom prodal v zastavárně při své 

hlouposti dokonce na svou vlastní občanku 

a je tedy z vašeho pohledu jasným pachate-

lem, tady ten Franta ovšem při výslechu 

vehementně tvrdí, že kolo sice prodal, ale že 

bylo od jeho dědy, a tudíž vůbec neví, proč 

ho vlastně obviňujete. A jelikož není možné 

jednoznačně prokázat, že to opravdu bylo to 

vaše kolo, že ho opravdu Franta ukradl 

a vzhledem ke skutečnosti, že předmět 

doličný – rozuměj kolo – už dávno slouží 

novému majiteli neznámo kde, je věc 

odložena a Franta se jenom směje. A vy si 

říkáte, jak je to možné v právním státě 

s fungující policií?

Zdá se vám, že předchozí řádky jsou 

přitažené za vlasy? Ale vůbec ne, takhle se 

to již několikrát opravdu stalo. A vážně 

u nás! Jenom to nebyl Franta a neukradl 

kolo. A policie opravdu dostala nacionále, 

bydliště i přesný popis od prodejce ze 

zastavárny, a to nejenom Franty, ale 

i prodané věci s jednoznačnou a nezpochyb-

nitelnou identifikací. A přesto to Frantovi 

prošlo.

Sami víte, že každou chvíli řešíme v obci 

škodu na majetku. Na obecních prostorách 

a mobiliáři, na sportovních hřištích, na 

skautských k lubovnách… Rozbi té 

autobusové zastávky. Rozježděné fotbalové 

hřiště a louky soukromého zemědělce. 

Věčně rozkopané koše. Poškozené skautské 

klubovny. Vykradenou kuželnu. Zničenou 

vývěsku myslivců. A mohl bych pokračovat 

dál… Opravdu necháme partu místních 

individuí stále dokola ničit náš majetek?

Byly doby, kdy po každém takovém 

incidentu většina ukázala prstem na místní 

ubytovnu, to oni, to je největší zlo, oni to 

dělají. Jsem dalek toho některé jejich 

klienty jakkoli hájit, občas opravdu vedou 

stopy tím směrem. Ale kupodivu většinou 

nikoli! U několika vyřešených, prokáza-

ných a ve finále dokonce i potrestaných(!) 

případech jsem se divil, čí že synek ze 

spořádané rodiny to má na triku. Bohužel 

ale jen v několika. Spousta dalších, 

drobnějších, zůstává neobjasněná. Tedy 

neobjasněná… formálně neobjasněná. My 

totiž paradoxně víme, kdo to má na 

svědomí. Dovolte mi nyní malou odbočku.

Asi jste si všimli, že na spoustě domů, jak 

soukromých, tak veřejných, se objevují 

objektivy kamer. Ať už naprosto neskrýva-

ně viditelné, občas rádoby maskované, 

někdy úplně neviditelné. Svědčí to 

o jediném - majitelům už není jedno, že jim 

někdo ničí jejich majetek. Chtějí vědět, kdo 

to je a potrestat ho za to. Záznamy z kamer 
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Ze zasedání zastupitelstva městyse

Červené Pečky dne 14. 4. 2022
Přítomni:  p. Jirků, Ing. Novotný, p. Kulhánek, Ing. Šanc, Mgr. Dvořák,

  PaedDr. Sosnovcová, p. Bradnová, Ing. Kubín, Mgr. Istenčin, 

  pí. Jirušová, p. Bradna

Omluvena: Mgr. Kotyková

Hosté:   p. Kopecký, p. Douša

ź Proběhla druhá schůzka se správcem 
majetku dr. Sternberga, Ing. Jedlánkem 
nad našimi požadavky na směny 
pozemků. Ve shodě jsme s rozšířením 
cesty Na Parkáně, směnou pozemku 
v ulici Amálka, směnou pozemku pro 
hasičskou zbrojnici a zmenšením 
zastavitelné plochy u kaple rodiny 
Hrubých. Sporným bodem je zatím 
směna pozemků pod cyklostezkou okolo 
Pazderny, která je podmíněná změnou 
trasy cyklostezky mezi Č. Pečkami 
a obcí Polepy. Jednání se starostou Polep 
a zástupci Středočeského kraje proběhlo 
28. dubna v Polepech. Ing. Vodička, 
starosta Polep, si ještě vymínil osobní 
projednání tohoto požadavku se zástupci 
společnosti Filip Sternberg, s.r.o., 
s požadavkem zahrnutí protipovodňo-
vých opatření obce Polepy. Následně nás 
informoval o shodě s JUDr. Sternbergem 
i v tomto bodě. Na nás je nyní realizovat 
směnu pozemků pod budoucí cyklos-
tezkou a tím umožnit pokračování 
projektové přípravy stavby.

ź Rozběhla se výstavba dětského hřiště 
u rybníka Na Obci, zatím jsou instalova-
né herní prvky a částečně dokončené 
terénní úpravy a dopadové plochy. 
Oplocení je v současné chvíli ve výrobě 
a po jeho instalaci bude vydlážděná 
přístupová cesta z pochozích kamenů, 
osazeny lavičky a stojany na kola.

ź Proběhlo několik schůzek s vedením TJ 
Sokol Červené Pečky o budoucím 
provozu sokolovny po uzavření 
restaurace. Zatím je nastavený mecha-
nismus pronájmů jak samotného sálu, 
tak i prostor restaurace a TJ shání nového 
nájemce. Následně si starosta pozval na 
schůzku i jednatele České obce sokolské, 
pana Těšitele, se kterým projednali další 
možnosti financování a rozvoje ve 
vztahu k budově sokolovny. Bohužel, 
výhled není příliš optimistický, Sokolu 
jako organizaci byly výrazně krácené 
příspěvky z NSA. Městys má jako 
ochranu svých investic na KN zapsané 
předkupní právo budovy a vyčíslenou 
výši vložených investic na cca 1,5 mil. 
Kč. Je potřebné navýšit tuto částku na 
reálný stav ke dnešnímu dni, tj. cca 3,3 
mil. Kč. Smlouva potřebná k tomuto 
kroku bude předložena na nejbližším 
jednání zastupitelstva a následně 
postoupena vedení obce sokolské.

ź Sbírka na pomoc uprchlíkům z Ukrajiny 
vynesla celkem 74 504 Kč a městys 
přispěl 20 tisíci. Celková částka 94 504 
Kč je k dispozici na čerpání pro místní 
potřeby, zatím čerpá škola na obědy 

a školní pomůcky pro 12 dětí. Celkem 
byly 4 kasičky. Ve škole, v klubovnách 
skautů, v obchodě pí Cajthamlové a na 
úřadu městyse. Sbírka proběhla ve 
spolupráci školy, skautů a městyse.

ź Začínáme připravovat studii a následný 
projekt na navýšení kapacity mateřské 
školky. Přístavba dvou nových tříd do 
zahrady směrem k ulici Pionýrská by 
uvolnila zároveň jednu třídu ve škole. 
Současně je nutné i zvýšit kapacitu 
školní jídelny, pravděpodobně nástav-
bou na stávající budovu jídelny a kuch-
yně. Čekáme na vyjádření oslovených 
projektantů a nabídky na cenu prací. 
V prvním kroku bude předložená studie 
možného provedení a na jejím základě 
zastupitelé rozhodnou o výsledné 
podobě projektu.

ź Na vítání občánků, které proběhlo 9. 
dubna v sále svatebního resortu Villa 
Dom Carli, se kvůli omezením v posle-
dních dvou letech kvůli epidemii sešlo 
celkem 63 dětí. Sál byl městysi zapůjčen 
bezplatně, vítání bylo rozdělené na dvě 
poloviny a doplněné vystoupením 
skupiny OUTSTANDERS.

ź Komise pro otevírání obálek a výběr 
nejvhodnější nabídky na svém květno-
vém zasedání vyhodnotila došlé nabídky 
výběrového řízení na stavební úpravy 
a nástavbu úřadu městyse Červené 
Pečky. Pod složitým názvem se skrývá 
oprava střechy budovy úřadu, její 
zateplení, a hlavně půdní vestavba, kde 
by měly vzniknout prostory pro činnost 
nejrůznějších spolků a organizací – 
typicky např. klubu důchodců. Jedná se 
už o druhé kolo výběru zhotovitele na 
připravovanou vestavbu. V loňském 
roce jsme kvůli zdražování stavebního 
materiálu a prací nakonec neměli 
k dispozici potřebné finanční zajištění 
a byli jsme nuceni projekt přecenit 
a požádat o vyšší dotaci na financování. 
O výsledku výběru i žádosti o financová-
ní přineseme podrobnější informace 
v příštím čísle.

ź Poslední víkend v září zvolil prezident 
republiky termín nových komunálních 
voleb. Za uplynulé čtyři roky se 
stávajícím zastupitelům podařilo 
realizovat mnoho významných a prospě-
šných projektů, které přispěly ke 
zpříjemnění života nás všech. Příští číslo 
čtvrtletníku pak přinese volební 
programy nově kandidujících stran 
a sdružení, které se budou ucházet 
o přízeň voličů v letech 2022 – 2026. 
Pevně věříme, že budoucí vedení 
městyse bude pokračovat v nastoleném 
trendu a svou prací plynule naváže na 
úspěšnou práci vedení současného.

jsou to první, co po nás totiž policie chce. 

A tak existují noční záznamy skupinek 

mládeže vracejících se z nočního tahu. 

Existují záznamy mladíků „trestajících” 

dobře mířenými kopy odpadkový koš. 

Existují videa, na kterých je stejným 

způsobem nekompromisně zúčtováno 

s dveřní výplní skautských kluboven. 

Existují videa, na kterých se osoba s typi-

ckou a jednoznačně identifikovatelnou 

chůzí prochází po svatebním resortu a krade 

věci svatebčanů. Existují otisky prstů, které 

v minulosti už dvakrát pomohly najít 

pachatele. Možná existuje i DNA odebraná 

ze zapomenutého sáčku s bílým práškem po 

jedné takové noční pařbě. Existují svědectví 

lidí, kteří v noci venčí pejsky nebo prostě 

jen nemohou spát. 

Existuje toho prostě dost. Doufejme, že 

dost na to, aby jednoho dne u dotyčných 

zastavilo policejní auto a jeho posádka měla 

nepříjemné dotazy a žádala vysvětlení. 

A tak se třeba jednou bratři z Opatovic 

budou konečně divit. Možná ztuhne úsměv 

na rtech i jednomu mladíkovi z Bojiště. Pár 

pečeckých, patřících do stejné partičky, by 

už asi také nemělo mít zrovna klidné spaní. 

Ale když si vypůjčím slova klasika, my 

nemůžeme jmenovat, my vlastně nesmíme 

ani naznačovat! Proto, když to náhodou 

nevyjde teď, existuje několik krásných 

přísloví, o vařící se vodě, o utrženém uchu 

apod. Jednou to klapne. A jenom malý dotaz 

na rodiče… Opravdu víte, kde se vaše dítě 

toulá po nocích a s kým? Mnohým ze 

zachycených na těchto záznamech osmnáct 

zdaleka nebylo, ten bílý prášek zcela určitě 

nebyl cukr a láhve a plechovky nejsou od 

coly…

Nikdy by mě nenapadlo, že úvodní slovo 

k letnímu číslu bude někdy takto pesimistic-

ké. Omlouvám se za to. Ale události 

posledních měsíců, které sice pravda 

nikterak nevybočily z předešlých incidentů, 

už byly tou pověstnou poslední kapkou. 

A tak se mrkněte na pár přiložených fotek, 

samozřejmě anonymizovaných dle zásad 

GDPR a se sníženou kvalitou. Musíme si 

přece chránit své grázlíky. Určitě je ale 

znáte také!

Užijte si krásné léto a nenechte si ho 

zkazit třeba někým z těchto fotek!

Lubomír Jirků, starosta městyse

Snímky jsou z archivu městyse a střediska Junáka

1) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro č.p. 63, Bořetice do 

pozemku městyse p.č. 245/3 k.ú. Bořetice

Kabelové vedení je v délce 9 m, cena za 

zřízení věcného břemene byla stanovena při 

schvalování smlouvy o smlouvě budoucí.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-6024065/VB-

01 na uložení kabelu NN pro dům č.p. 63 do 

pozemku městyse p.č. 245/3 k.ú. Bořetice u 

Kolína mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín a 

Městysem Červené Pečky za jednorázovou 

úhradu 2 000 Kč.

2) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro č.p. 59 Červené Pečky, do 

pozemku městyse p.č. 1089/2 k.ú. Červené 

Pečky

Jedná se o stejný případ jako předchozí 

bod – cena projednána při schvalování 
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Ze zasedání zastupitelstva městyse

Červené Pečky dne 14. 4. 2022
Přítomni:  p. Jirků, Ing. Novotný, p. Kulhánek, Ing. Šanc, Mgr. Dvořák,

  PaedDr. Sosnovcová, p. Bradnová, Ing. Kubín, Mgr. Istenčin, 

  pí. Jirušová, p. Bradna

Omluvena: Mgr. Kotyková

Hosté:   p. Kopecký, p. Douša

ź Proběhla druhá schůzka se správcem 
majetku dr. Sternberga, Ing. Jedlánkem 
nad našimi požadavky na směny 
pozemků. Ve shodě jsme s rozšířením 
cesty Na Parkáně, směnou pozemku 
v ulici Amálka, směnou pozemku pro 
hasičskou zbrojnici a zmenšením 
zastavitelné plochy u kaple rodiny 
Hrubých. Sporným bodem je zatím 
směna pozemků pod cyklostezkou okolo 
Pazderny, která je podmíněná změnou 
trasy cyklostezky mezi Č. Pečkami 
a obcí Polepy. Jednání se starostou Polep 
a zástupci Středočeského kraje proběhlo 
28. dubna v Polepech. Ing. Vodička, 
starosta Polep, si ještě vymínil osobní 
projednání tohoto požadavku se zástupci 
společnosti Filip Sternberg, s.r.o., 
s požadavkem zahrnutí protipovodňo-
vých opatření obce Polepy. Následně nás 
informoval o shodě s JUDr. Sternbergem 
i v tomto bodě. Na nás je nyní realizovat 
směnu pozemků pod budoucí cyklos-
tezkou a tím umožnit pokračování 
projektové přípravy stavby.

ź Rozběhla se výstavba dětského hřiště 
u rybníka Na Obci, zatím jsou instalova-
né herní prvky a částečně dokončené 
terénní úpravy a dopadové plochy. 
Oplocení je v současné chvíli ve výrobě 
a po jeho instalaci bude vydlážděná 
přístupová cesta z pochozích kamenů, 
osazeny lavičky a stojany na kola.

ź Proběhlo několik schůzek s vedením TJ 
Sokol Červené Pečky o budoucím 
provozu sokolovny po uzavření 
restaurace. Zatím je nastavený mecha-
nismus pronájmů jak samotného sálu, 
tak i prostor restaurace a TJ shání nového 
nájemce. Následně si starosta pozval na 
schůzku i jednatele České obce sokolské, 
pana Těšitele, se kterým projednali další 
možnosti financování a rozvoje ve 
vztahu k budově sokolovny. Bohužel, 
výhled není příliš optimistický, Sokolu 
jako organizaci byly výrazně krácené 
příspěvky z NSA. Městys má jako 
ochranu svých investic na KN zapsané 
předkupní právo budovy a vyčíslenou 
výši vložených investic na cca 1,5 mil. 
Kč. Je potřebné navýšit tuto částku na 
reálný stav ke dnešnímu dni, tj. cca 3,3 
mil. Kč. Smlouva potřebná k tomuto 
kroku bude předložena na nejbližším 
jednání zastupitelstva a následně 
postoupena vedení obce sokolské.

ź Sbírka na pomoc uprchlíkům z Ukrajiny 
vynesla celkem 74 504 Kč a městys 
přispěl 20 tisíci. Celková částka 94 504 
Kč je k dispozici na čerpání pro místní 
potřeby, zatím čerpá škola na obědy 

a školní pomůcky pro 12 dětí. Celkem 
byly 4 kasičky. Ve škole, v klubovnách 
skautů, v obchodě pí Cajthamlové a na 
úřadu městyse. Sbírka proběhla ve 
spolupráci školy, skautů a městyse.

ź Začínáme připravovat studii a následný 
projekt na navýšení kapacity mateřské 
školky. Přístavba dvou nových tříd do 
zahrady směrem k ulici Pionýrská by 
uvolnila zároveň jednu třídu ve škole. 
Současně je nutné i zvýšit kapacitu 
školní jídelny, pravděpodobně nástav-
bou na stávající budovu jídelny a kuch-
yně. Čekáme na vyjádření oslovených 
projektantů a nabídky na cenu prací. 
V prvním kroku bude předložená studie 
možného provedení a na jejím základě 
zastupitelé rozhodnou o výsledné 
podobě projektu.

ź Na vítání občánků, které proběhlo 9. 
dubna v sále svatebního resortu Villa 
Dom Carli, se kvůli omezením v posle-
dních dvou letech kvůli epidemii sešlo 
celkem 63 dětí. Sál byl městysi zapůjčen 
bezplatně, vítání bylo rozdělené na dvě 
poloviny a doplněné vystoupením 
skupiny OUTSTANDERS.

ź Komise pro otevírání obálek a výběr 
nejvhodnější nabídky na svém květno-
vém zasedání vyhodnotila došlé nabídky 
výběrového řízení na stavební úpravy 
a nástavbu úřadu městyse Červené 
Pečky. Pod složitým názvem se skrývá 
oprava střechy budovy úřadu, její 
zateplení, a hlavně půdní vestavba, kde 
by měly vzniknout prostory pro činnost 
nejrůznějších spolků a organizací – 
typicky např. klubu důchodců. Jedná se 
už o druhé kolo výběru zhotovitele na 
připravovanou vestavbu. V loňském 
roce jsme kvůli zdražování stavebního 
materiálu a prací nakonec neměli 
k dispozici potřebné finanční zajištění 
a byli jsme nuceni projekt přecenit 
a požádat o vyšší dotaci na financování. 
O výsledku výběru i žádosti o financová-
ní přineseme podrobnější informace 
v příštím čísle.

ź Poslední víkend v září zvolil prezident 
republiky termín nových komunálních 
voleb. Za uplynulé čtyři roky se 
stávajícím zastupitelům podařilo 
realizovat mnoho významných a prospě-
šných projektů, které přispěly ke 
zpříjemnění života nás všech. Příští číslo 
čtvrtletníku pak přinese volební 
programy nově kandidujících stran 
a sdružení, které se budou ucházet 
o přízeň voličů v letech 2022 – 2026. 
Pevně věříme, že budoucí vedení 
městyse bude pokračovat v nastoleném 
trendu a svou prací plynule naváže na 
úspěšnou práci vedení současného.

jsou to první, co po nás totiž policie chce. 

A tak existují noční záznamy skupinek 

mládeže vracejících se z nočního tahu. 

Existují záznamy mladíků „trestajících” 

dobře mířenými kopy odpadkový koš. 

Existují videa, na kterých je stejným 

způsobem nekompromisně zúčtováno 

s dveřní výplní skautských kluboven. 

Existují videa, na kterých se osoba s typi-

ckou a jednoznačně identifikovatelnou 

chůzí prochází po svatebním resortu a krade 

věci svatebčanů. Existují otisky prstů, které 

v minulosti už dvakrát pomohly najít 

pachatele. Možná existuje i DNA odebraná 

ze zapomenutého sáčku s bílým práškem po 

jedné takové noční pařbě. Existují svědectví 

lidí, kteří v noci venčí pejsky nebo prostě 

jen nemohou spát. 

Existuje toho prostě dost. Doufejme, že 

dost na to, aby jednoho dne u dotyčných 

zastavilo policejní auto a jeho posádka měla 

nepříjemné dotazy a žádala vysvětlení. 

A tak se třeba jednou bratři z Opatovic 

budou konečně divit. Možná ztuhne úsměv 

na rtech i jednomu mladíkovi z Bojiště. Pár 

pečeckých, patřících do stejné partičky, by 

už asi také nemělo mít zrovna klidné spaní. 

Ale když si vypůjčím slova klasika, my 

nemůžeme jmenovat, my vlastně nesmíme 

ani naznačovat! Proto, když to náhodou 

nevyjde teď, existuje několik krásných 

přísloví, o vařící se vodě, o utrženém uchu 

apod. Jednou to klapne. A jenom malý dotaz 

na rodiče… Opravdu víte, kde se vaše dítě 

toulá po nocích a s kým? Mnohým ze 

zachycených na těchto záznamech osmnáct 

zdaleka nebylo, ten bílý prášek zcela určitě 

nebyl cukr a láhve a plechovky nejsou od 

coly…

Nikdy by mě nenapadlo, že úvodní slovo 

k letnímu číslu bude někdy takto pesimistic-

ké. Omlouvám se za to. Ale události 

posledních měsíců, které sice pravda 

nikterak nevybočily z předešlých incidentů, 

už byly tou pověstnou poslední kapkou. 

A tak se mrkněte na pár přiložených fotek, 

samozřejmě anonymizovaných dle zásad 

GDPR a se sníženou kvalitou. Musíme si 

přece chránit své grázlíky. Určitě je ale 

znáte také!

Užijte si krásné léto a nenechte si ho 

zkazit třeba někým z těchto fotek!

Lubomír Jirků, starosta městyse

Snímky jsou z archivu městyse a střediska Junáka

1) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro č.p. 63, Bořetice do 

pozemku městyse p.č. 245/3 k.ú. Bořetice

Kabelové vedení je v délce 9 m, cena za 

zřízení věcného břemene byla stanovena při 

schvalování smlouvy o smlouvě budoucí.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-6024065/VB-

01 na uložení kabelu NN pro dům č.p. 63 do 

pozemku městyse p.č. 245/3 k.ú. Bořetice u 

Kolína mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín a 

Městysem Červené Pečky za jednorázovou 

úhradu 2 000 Kč.

2) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro č.p. 59 Červené Pečky, do 

pozemku městyse p.č. 1089/2 k.ú. Červené 

Pečky

Jedná se o stejný případ jako předchozí 

bod – cena projednána při schvalování 
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smlouvy o smlouvě budoucí, délka 

uloženého kabelu je 13 m.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-6024403/VB-

01 na uložení kabelu NN pro dům č.p. 59 do 

pozemku městyse p.č. 1089/2 k.ú. Červené 

Pečky mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín 

a Městysem Červené Pečky za jednorázo-

vou úhradu 1 000 Kč.

3) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro pozemek p.č. 305/17 

Červené Pečky do pozemku městyse p.č. 

305/15 k.ú. Červené Pečky

Jedná se o uložení kabelu nízkého napětí 

pro budoucí rodinný dům v ulici Horní, 

Červené Pečky v délce 2 m.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-6022497/VB-

01 na uložení kabelu NN pro budoucí dům 

na pozemku p.č. 305/17 do pozemku 

městyse p.č. 305/15 k.ú. Červené Pečky 

mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín a Měst-

ysem Červené Pečky za jednorázovou 

úhradu 1 000 Kč.

4) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro pozemek p.č. 551 k.ú. 

Dolany do pozemků městyse p.č. 553 a 554 

k.ú. Dolany

Jedná se o uložení kabelu NN k pozemku 

v k.ú. Dolany v délce 23 m.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-602677/VB-

01 na uložení kabelu NN pro pozemek p.č. 

551 do pozemků městyse p.č. 553 a 554 k.ú. 

Dolany u Červených Peček mezi ČEZ 

Distribuce, a.s., Děčín a Městysem Červené 

Pečky za jednorázovou úhradu 1 000 Kč.

5) Projednání Smlouvy o budoucí 

smlouvě zřízení  věcného břemene 

a Dohody o umístění stavby zařízení 

distribuční soustavy do pozemků městyse 

p.č. 137/155 a 137/8 k.ú. Červené Pečky

Zařízení distribuční soustavy v ulici 

Pionýrská – 63 m, náhrada je již vypočítána 

podle nových zákonů a vyhlášek.

ZM schvaluje Smlouvu o budoucí 

smlouvě zřízení věcného břemene a Dohodu 

o umístění stavby zařízení distribuční 

soustavy do pozemků městyse p.č. 137/155 

a 137/8 k.ú. Červené Pečky mezi ČEZ 

Distribuce, a.s., Děčín a Městysem Červené 

Pečky za jednorázovou úhradu 4 390 Kč bez 

DPH.

6) Projednání Smlouvy o smlouvě 

budoucí na zřízení uložení kabelu nízkého 

napětí pro pozemek p.č. 73 do pozemku 

městyse p.č. 564, vše k.ú. Dolany

Smlouva zahrnuje uložení kabelu NN 

k připojení areálu firmy Geis v Dolanech 

v délce 5 m.

ZM schvaluje Smlouvu o budoucí 

smlouvě zřízení věcného břemene a Dohodu 

o umístění kabelu NN pro pozemek p.č. 73 

k.ú. Dolany u Červených Peček do pozemku 

městyse p.č. 564 k.ú. Dolany u Červených 

Peček mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín 

a Městysem Červené Pečky za jednorázo-

vou úhradu 2 000 Kč.

7) Projednání Smlouvy o právu provést 

stavbu na cizím pozemku vodovodní 

přípojky pro budoucí RD na pozemku p.č. 

st. 211 a 100/2 k.ú. Červené Pečky do 

pozemku městyse p.č. 1083/1 k.ú. Červené 

Pečky

Smlouva povoluje vodovodní přípojku 

k budoucí novostavbě v ulici Zámecká, 

Červené Pečky.

ZM schvaluje Smlouvy o právu provést 

stavbu na cizím pozemku vodovodní 

přípojky pro budoucí RD na pozemku p.č.st. 

211 a 100/2 k.ú. Červené Pečky do pozemku 

městyse p.č. 1083/1 k.ú. Červené Pečky 

mezi Markétou Neštickou, Praha 10 

a Městysem Červené Pečky.

8) Projednání žádosti o umístění 

tepelného čerpadla pro byt v bytové 

jednotce K Nádraží 305 na pozemek 

městyse p.č. 139/23 k.ú. Červené Pečky

Smlouva o právu provést stavbu na cizím 

pozemku – umístění tepelného čerpadla 

k bytovému domu č.p. 305.

ZM schvaluje Smlouvu o právu provést 

stavbu na cizím pozemku zařízení tepelného 

čerpadla pro byt v domě č.p. 305 na 

pozemek městyse p.č. 139/23 k.ú. Červené 

Ukázka z leteckého snímkování na jaře letošního roku - foto archiv městyse

Pečky mezi manželi Novákovými, Červené 

Pečky a Městysem Červené Pečky.

9) Projednání Smlouvy o bezúplatném 

převodu vodárenského majetku ve 

vlastnictví městyse Červené Pečky 

Dobrovolnému svazku obcí (VHS Kolín)

Je připraven návrh smlouvy o bezúplat-

ném převodu vodárenského majetku VHS 

Kolín, čímž dojde k narovnání vlastnických 

vztahů. VHS majetek následně pronajme 

k provozování firmě Energie AG. Jedná se 

o vodovod, stavbu 1-3, jehož součástí jsou 

dva vodojemy, rozvodné řady, strojně 

technologické části, telemetrie, kabely, 

přípojky NN, přiváděcí potrubí a přivaděč 

u Nebovid; 2. část smlouvy obsahuje nový 

vodovod Červené Pečky – Dobešovice. 

Příloha smlouvy dále obsahuje seznam 

dotčených pozemků, mapové podklady 

a rozsah majetku se zůstatkovými cenami.

Záměr bezúplatného převodu byl řádně 

zveřejněn.

ZM schvaluje Smlouvu o bezúplatném 

převodu vodárenského majetku dobrovol-

nému svazku obcí obsahující stavbu 

vodojemů a vodovodních řadů v Červených 

Pečkách, na Bojišti a v Dobešovicích dle 

p ř í l o h y  č .  1  t é t o  s m l o u v y  m e z i 

Vodohospodářským sdružením Kolín 

a Městysem Červené Pečky.

10) Projednání prodeje nepotřebného 

majetku městyse – hasičského přívěsu se 

stříkačkou PPS-12

Pro potřeby naší jednotky dobrovolných 

hasičů je přívěs se stříkačkou dlouhodobě 

nevyužitelný, záměr prodeje byl řádně 

zveřejněn, nabídka na odkoupení je 40 tis. 

Kč.

ZM schvaluje prodej nepotřebného 

majetku městyse – hasičského přívěsu se 

stříkačkou PPS-12 panu Petru Žítkovi za 

domluvenou smluvní cenu 40 000 Kč.

11) Projednání návrhů Paktu starostů 

a  primátorů – Evropa v rámci společného 

závazku pro udržitelné zdroje energie 

a boje proti změně klimatu

MAS Podlipansko vstoupilo do organiza-

ce, která se zabývá podporou obnovitelných 

zdrojů energie. Závazek zapojených 

organizací spočívá v tom, že budou 

spolupracovat na zavádění nových 

technologií. MAS Podlipansko bude 

v tomto smyslu poskytovat poradenskou 

činnost, pomoc s projektovou dokumentací, 

žádostmi o dotace apod. Městys by mohl 

tyto služby využít při řešení vytápění 

plánovaného nového objektu mateřské 

školy se dvěma třídami, případně i při řešení 

vytápění základní školy či jiných nemovi-

tostí.

Z diskuze zastupitelů o smysluplnosti 

přistoupení k paktu starostů vyplynul návrh 

usnesení.

ZM schvaluje přistoupení Městyse 

Červené Pečky k Paktu starostů a primátorů 

– Evropa, jehož závazkem je dosažení 

uhlíkové neutrality do roku 2050.

12) Projednání žádostí o dotace z ro-

zpočtu městyse pro zájmové a sportovní 

organizace

Výpočet pro rozdělení dotací pro 

zájmové a sportovní organizace proběhl 

podle stejného klíče jako v minulých letech. 

Příspěvek dostávají organizace na své členy 

s trvalým bydlištěm v Červených Pečkách 

a spádových obcích.

ZM schvaluje rozdělení dotací z rozpočtu 

městyse pro zájmové, sportovní a dětské 

organizace takto:

TJ Sokol Červené Pečky      55 194 Kč,

FK Červené Pečky  154 806 Kč,

Junák Červené Pečky   147 087 Kč,

JK Dolany                    2 913 Kč.

13) Projednání žádostí o dotace z ro-

zpočtu městyse na pořádání kulturních 

akcí v roce 2022

Žádost podala Ing. Alžběta Kosinová 

(rozená Sosnovcová), která zároveň 

prostřednictvím městyse požádala o dotaci 

Středočeský kraj. Konečná výše příspěvku 

bude odvislá od výše krajské dotace. Částka 

z rozpočtu městyse by neměla překročit 

schválených 40 tis. Kč.

ZM schvaluje příspěvek na pořádání 

kulturní hudební akce s názvem 35. ročník 

festivalu folkové, trampské a country hudby, 

Červenopečecká pecka, ve výši 40 tis. Kč. 

Pořadatelem akce je Ing. Alžběta Kosinová.

14) Projednání žádostí o dotace z ro-

zpoč tu  měs tyse  Klubu důchodců, 

Nebovidské tvrzi a Sboru dobrovolných 

hasičů

Starosta navrhuje poskytnout příspěvky 

na činnost ve stejné výši jako v minulém 

roce.

ZM schvaluje příspěvek na činnosti 

těchto organizací:

Klub důchodců Červené Pečky 25 000 Kč,

Nebovidská tvrz           10 000 Kč,

SDH Č. Pečky                25 000 Kč.

15) Projednání zprávy komise pro výběr 

nejvhodnější nabídky na stavbu Vodovod 

Bořetice

J. Novotný obsáhle informoval zastupite-

le o průběhu zasedání komise při výběru 

nejvhodnější nabídky na stavbu vodovodu 

Bořetice. Kritériem výběru byla cena 

stavby – 85 % a reference – 15 %. Po 

posouzení jednotlivých nabídek se umístila 

na 1. místě firma KZP stavby, s.r.o., 

Pardubice s nabídkovou cenou 7 845 874 

Kč bez DPH. Vítězná firma musí do deseti 

dnů předložit originály všech dokladů 

předepsaných výběrovým řízením a zár-

oveň běží i lhůta pro podání námitek od 

ostatních účastníků v délce 15 dní. Po jejím 

uplynutí může být podepsaná smlouva 

o dílo.

ZM schvaluje zprávu o hodnocení 

nabídek na stavbu Vodovod Bořetice a 

pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo s 

vítěznou firmou.

Výstavba dětského hřiště u rybníka Na Obci - foto archiv městyse

16) Projednání zahájení změny č. 3 

nového ÚP Červené Pečky

J. Kopecký seznámil podrobně zastupite-

le s jednotlivými žádostmi o změnu 

územního plánu. Připraví se grafické 

přílohy a podle ploch požadovaných změn 

se budou žadatelé podílet na úhradě 

nákladů.

ZM schvaluje zahájení změny č. 3 nového 

ÚP Červené Pečky prostřednictvím 

autorizované osoby a pověřené projekční 

kanceláře v rozsahu dle přílohy č. 1.

17) Stanovení počtu členů zastupitelstva 

na volební období 2022 – 2026

L. Jirků: Volby jsou vypsané na konec 

září, navrhuji zachovat stejný počet členů 

zastupitelstva jako ve stávajícím volebním 

období.

ZM stanovuje počet členů zastupitelstva 

městyse na volební období 2022 – 2026 na 

13 členů.

18) Projednání rozpočtového opatření 

č. 2/2022

Na straně příjmů došlo k upřesnění dotace 

na správu; z důvodu zvyšujících se úroků 

u banky byl s předstihem splacen úvěr 

v plné výši. Na straně výdajů byla upřesně-

na částka na stavbu vodovodu Bořetice 

a další provozní výdaje vyplývající z potřeb 

úřadu.

ZM schvaluje rozpočtové opatření 

č. 2/2022.

Věřili byste tomu, že z nových stromů nám bylo již 14 kusů ukradeno? foto archiv městyse
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smlouvy o smlouvě budoucí, délka 

uloženého kabelu je 13 m.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-6024403/VB-

01 na uložení kabelu NN pro dům č.p. 59 do 

pozemku městyse p.č. 1089/2 k.ú. Červené 

Pečky mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín 

a Městysem Červené Pečky za jednorázo-

vou úhradu 1 000 Kč.

3) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro pozemek p.č. 305/17 

Červené Pečky do pozemku městyse p.č. 

305/15 k.ú. Červené Pečky

Jedná se o uložení kabelu nízkého napětí 

pro budoucí rodinný dům v ulici Horní, 

Červené Pečky v délce 2 m.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-6022497/VB-

01 na uložení kabelu NN pro budoucí dům 

na pozemku p.č. 305/17 do pozemku 

městyse p.č. 305/15 k.ú. Červené Pečky 

mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín a Měst-

ysem Červené Pečky za jednorázovou 

úhradu 1 000 Kč.

4) Projednání Smlouvy o zřízení 

věcného břemene – služebnosti na uložení 

kabelu NN pro pozemek p.č. 551 k.ú. 

Dolany do pozemků městyse p.č. 553 a 554 

k.ú. Dolany

Jedná se o uložení kabelu NN k pozemku 

v k.ú. Dolany v délce 23 m.

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 

břemene – služebnosti IV-12-602677/VB-

01 na uložení kabelu NN pro pozemek p.č. 

551 do pozemků městyse p.č. 553 a 554 k.ú. 

Dolany u Červených Peček mezi ČEZ 

Distribuce, a.s., Děčín a Městysem Červené 

Pečky za jednorázovou úhradu 1 000 Kč.

5) Projednání Smlouvy o budoucí 

smlouvě zřízení  věcného břemene 

a Dohody o umístění stavby zařízení 

distribuční soustavy do pozemků městyse 

p.č. 137/155 a 137/8 k.ú. Červené Pečky

Zařízení distribuční soustavy v ulici 

Pionýrská – 63 m, náhrada je již vypočítána 

podle nových zákonů a vyhlášek.

ZM schvaluje Smlouvu o budoucí 

smlouvě zřízení věcného břemene a Dohodu 

o umístění stavby zařízení distribuční 

soustavy do pozemků městyse p.č. 137/155 

a 137/8 k.ú. Červené Pečky mezi ČEZ 

Distribuce, a.s., Děčín a Městysem Červené 

Pečky za jednorázovou úhradu 4 390 Kč bez 

DPH.

6) Projednání Smlouvy o smlouvě 

budoucí na zřízení uložení kabelu nízkého 

napětí pro pozemek p.č. 73 do pozemku 

městyse p.č. 564, vše k.ú. Dolany

Smlouva zahrnuje uložení kabelu NN 

k připojení areálu firmy Geis v Dolanech 

v délce 5 m.

ZM schvaluje Smlouvu o budoucí 

smlouvě zřízení věcného břemene a Dohodu 

o umístění kabelu NN pro pozemek p.č. 73 

k.ú. Dolany u Červených Peček do pozemku 

městyse p.č. 564 k.ú. Dolany u Červených 

Peček mezi ČEZ Distribuce, a.s., Děčín 

a Městysem Červené Pečky za jednorázo-

vou úhradu 2 000 Kč.

7) Projednání Smlouvy o právu provést 

stavbu na cizím pozemku vodovodní 

přípojky pro budoucí RD na pozemku p.č. 

st. 211 a 100/2 k.ú. Červené Pečky do 

pozemku městyse p.č. 1083/1 k.ú. Červené 

Pečky

Smlouva povoluje vodovodní přípojku 

k budoucí novostavbě v ulici Zámecká, 

Červené Pečky.

ZM schvaluje Smlouvy o právu provést 

stavbu na cizím pozemku vodovodní 

přípojky pro budoucí RD na pozemku p.č.st. 

211 a 100/2 k.ú. Červené Pečky do pozemku 

městyse p.č. 1083/1 k.ú. Červené Pečky 

mezi Markétou Neštickou, Praha 10 

a Městysem Červené Pečky.

8) Projednání žádosti o umístění 

tepelného čerpadla pro byt v bytové 

jednotce K Nádraží 305 na pozemek 

městyse p.č. 139/23 k.ú. Červené Pečky

Smlouva o právu provést stavbu na cizím 

pozemku – umístění tepelného čerpadla 

k bytovému domu č.p. 305.

ZM schvaluje Smlouvu o právu provést 

stavbu na cizím pozemku zařízení tepelného 

čerpadla pro byt v domě č.p. 305 na 

pozemek městyse p.č. 139/23 k.ú. Červené 

Ukázka z leteckého snímkování na jaře letošního roku - foto archiv městyse

Pečky mezi manželi Novákovými, Červené 

Pečky a Městysem Červené Pečky.

9) Projednání Smlouvy o bezúplatném 

převodu vodárenského majetku ve 

vlastnictví městyse Červené Pečky 

Dobrovolnému svazku obcí (VHS Kolín)

Je připraven návrh smlouvy o bezúplat-

ném převodu vodárenského majetku VHS 

Kolín, čímž dojde k narovnání vlastnických 

vztahů. VHS majetek následně pronajme 

k provozování firmě Energie AG. Jedná se 

o vodovod, stavbu 1-3, jehož součástí jsou 

dva vodojemy, rozvodné řady, strojně 

technologické části, telemetrie, kabely, 

přípojky NN, přiváděcí potrubí a přivaděč 

u Nebovid; 2. část smlouvy obsahuje nový 

vodovod Červené Pečky – Dobešovice. 

Příloha smlouvy dále obsahuje seznam 

dotčených pozemků, mapové podklady 

a rozsah majetku se zůstatkovými cenami.

Záměr bezúplatného převodu byl řádně 

zveřejněn.

ZM schvaluje Smlouvu o bezúplatném 

převodu vodárenského majetku dobrovol-

nému svazku obcí obsahující stavbu 

vodojemů a vodovodních řadů v Červených 

Pečkách, na Bojišti a v Dobešovicích dle 

p ř í l o h y  č .  1  t é t o  s m l o u v y  m e z i 

Vodohospodářským sdružením Kolín 

a Městysem Červené Pečky.

10) Projednání prodeje nepotřebného 

majetku městyse – hasičského přívěsu se 

stříkačkou PPS-12

Pro potřeby naší jednotky dobrovolných 

hasičů je přívěs se stříkačkou dlouhodobě 

nevyužitelný, záměr prodeje byl řádně 

zveřejněn, nabídka na odkoupení je 40 tis. 

Kč.

ZM schvaluje prodej nepotřebného 

majetku městyse – hasičského přívěsu se 

stříkačkou PPS-12 panu Petru Žítkovi za 

domluvenou smluvní cenu 40 000 Kč.

11) Projednání návrhů Paktu starostů 

a  primátorů – Evropa v rámci společného 

závazku pro udržitelné zdroje energie 

a boje proti změně klimatu

MAS Podlipansko vstoupilo do organiza-

ce, která se zabývá podporou obnovitelných 

zdrojů energie. Závazek zapojených 

organizací spočívá v tom, že budou 

spolupracovat na zavádění nových 

technologií. MAS Podlipansko bude 

v tomto smyslu poskytovat poradenskou 

činnost, pomoc s projektovou dokumentací, 

žádostmi o dotace apod. Městys by mohl 

tyto služby využít při řešení vytápění 

plánovaného nového objektu mateřské 

školy se dvěma třídami, případně i při řešení 

vytápění základní školy či jiných nemovi-

tostí.

Z diskuze zastupitelů o smysluplnosti 

přistoupení k paktu starostů vyplynul návrh 

usnesení.

ZM schvaluje přistoupení Městyse 

Červené Pečky k Paktu starostů a primátorů 

– Evropa, jehož závazkem je dosažení 

uhlíkové neutrality do roku 2050.

12) Projednání žádostí o dotace z ro-

zpočtu městyse pro zájmové a sportovní 

organizace

Výpočet pro rozdělení dotací pro 

zájmové a sportovní organizace proběhl 

podle stejného klíče jako v minulých letech. 

Příspěvek dostávají organizace na své členy 

s trvalým bydlištěm v Červených Pečkách 

a spádových obcích.

ZM schvaluje rozdělení dotací z rozpočtu 

městyse pro zájmové, sportovní a dětské 

organizace takto:

TJ Sokol Červené Pečky      55 194 Kč,

FK Červené Pečky  154 806 Kč,

Junák Červené Pečky   147 087 Kč,

JK Dolany                    2 913 Kč.

13) Projednání žádostí o dotace z ro-

zpočtu městyse na pořádání kulturních 

akcí v roce 2022

Žádost podala Ing. Alžběta Kosinová 

(rozená Sosnovcová), která zároveň 

prostřednictvím městyse požádala o dotaci 

Středočeský kraj. Konečná výše příspěvku 

bude odvislá od výše krajské dotace. Částka 

z rozpočtu městyse by neměla překročit 

schválených 40 tis. Kč.

ZM schvaluje příspěvek na pořádání 

kulturní hudební akce s názvem 35. ročník 

festivalu folkové, trampské a country hudby, 

Červenopečecká pecka, ve výši 40 tis. Kč. 

Pořadatelem akce je Ing. Alžběta Kosinová.

14) Projednání žádostí o dotace z ro-

zpoč tu  měs tyse  Klubu důchodců, 

Nebovidské tvrzi a Sboru dobrovolných 

hasičů

Starosta navrhuje poskytnout příspěvky 

na činnost ve stejné výši jako v minulém 

roce.

ZM schvaluje příspěvek na činnosti 

těchto organizací:

Klub důchodců Červené Pečky 25 000 Kč,

Nebovidská tvrz           10 000 Kč,

SDH Č. Pečky                25 000 Kč.

15) Projednání zprávy komise pro výběr 

nejvhodnější nabídky na stavbu Vodovod 

Bořetice

J. Novotný obsáhle informoval zastupite-

le o průběhu zasedání komise při výběru 

nejvhodnější nabídky na stavbu vodovodu 

Bořetice. Kritériem výběru byla cena 

stavby – 85 % a reference – 15 %. Po 

posouzení jednotlivých nabídek se umístila 

na 1. místě firma KZP stavby, s.r.o., 

Pardubice s nabídkovou cenou 7 845 874 

Kč bez DPH. Vítězná firma musí do deseti 

dnů předložit originály všech dokladů 

předepsaných výběrovým řízením a zár-

oveň běží i lhůta pro podání námitek od 

ostatních účastníků v délce 15 dní. Po jejím 

uplynutí může být podepsaná smlouva 

o dílo.

ZM schvaluje zprávu o hodnocení 

nabídek na stavbu Vodovod Bořetice a 

pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo s 

vítěznou firmou.

Výstavba dětského hřiště u rybníka Na Obci - foto archiv městyse

16) Projednání zahájení změny č. 3 

nového ÚP Červené Pečky

J. Kopecký seznámil podrobně zastupite-

le s jednotlivými žádostmi o změnu 

územního plánu. Připraví se grafické 

přílohy a podle ploch požadovaných změn 

se budou žadatelé podílet na úhradě 

nákladů.

ZM schvaluje zahájení změny č. 3 nového 

ÚP Červené Pečky prostřednictvím 

autorizované osoby a pověřené projekční 

kanceláře v rozsahu dle přílohy č. 1.

17) Stanovení počtu členů zastupitelstva 

na volební období 2022 – 2026

L. Jirků: Volby jsou vypsané na konec 

září, navrhuji zachovat stejný počet členů 

zastupitelstva jako ve stávajícím volebním 

období.

ZM stanovuje počet členů zastupitelstva 

městyse na volební období 2022 – 2026 na 

13 členů.

18) Projednání rozpočtového opatření 

č. 2/2022

Na straně příjmů došlo k upřesnění dotace 

na správu; z důvodu zvyšujících se úroků 

u banky byl s předstihem splacen úvěr 

v plné výši. Na straně výdajů byla upřesně-

na částka na stavbu vodovodu Bořetice 

a další provozní výdaje vyplývající z potřeb 

úřadu.

ZM schvaluje rozpočtové opatření 

č. 2/2022.

Věřili byste tomu, že z nových stromů nám bylo již 14 kusů ukradeno? foto archiv městyse
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Okénko kulturní komise

Stalo se již pravidlem, že vás prostřednictvím stránek Červenope-

čeckého čtvrtletníku informujeme o akcích kulturní komise za 

uplynulé 3 měsíce. Pokud je to možné, nacházíte zde také pozvánky na 

akce plánované. Frekvence vydávání Červenopečeckého čtvrtletníku neumožňuje, 

abychom vás mohli pozvat na všechny akce, o kterých přemýšlíme, které máme rozpraco-

vané a které vám chceme nabídnout. Proto doporučujeme sledovat internetové stránky 

kulturní komise. Tam naleznete aktuální upoutávky a zároveň možnost elektronického 

přihlášení k účasti na nich. 

Stránky kulturní komise naleznete na adrese http://komise.istencin.com a zároveň také 

na adrese http://www.cervenepecky.cz odkaz Volný čas a dále Kulturní komise.

Ohlédnutí za uskutečněnými akcemi

sobota 26. 3. 2022 - Velký Osek – 

Poděbrady

Akce kulturní komise se střídají ve svém 

zaměření a v měsíci březnu bylo kulturní 

zaměření vystřídáno sportovním. Přesněji – 

lehce turistickým. Vlakem v 9.08 jsme se 

z Červených Peček popovezli do Velkého 

Oseka a pak už jsme vyšli směrem ke 

slavníkovskému hradišti v Libici nad 

Cidlinou. V prostorách památníku s deskov-

ými mozaikami, které zobrazují archeolo-

gické nálezy a připomínají historii hradiště, 

jsme si na chvíli odpočinuli. V 10. století 

zde vládl mocný rod Slavníkovců. V místě 

měli kromě kostela i palác a mincovnu, kde 

razili vlastní denáry. Mocný ambiciózní rod 

byl ale vyvražděn a pak už se vlády v kraji 

ujali Přemyslovci. I tento rod využíval 

hradiště pro svou správu až do roku 1130, 

kdy hradiště vyhořelo. 

Od hradiště už to byl jen kousek přímo k 

řece Cidlině, která nás dovedla až na soutok 

s Labem. Podél Labe, po asfaltové stezce už 

jsme volným krokem došli do Poděbrad. 

Bylo vidět, že trasa je u místních velmi 

oblíbená. Potkávali jsme turisty, cyklisty, 

běžce i jezdce na kolečkových bruslích 

v obou směrech. 

Oběd a zmrzlina v Poděbradech nám po 

deseti kilometrech zase dodaly sil a po třetí 

odpolední hodině už jsme lázeňské město 

opustili a vlakem se vrátili do Červených 

Peček. Výlet byl fajn pro všechny generace 

– trasa byla rovinatá, profilově nenáročná 

a také Poděbrady nabízí spoustu možností 

pro různé věkové kategorie návštěvníků.

sobota 9. 4. 2022 - Vítání občánků

Nové prostory, neobvykle vysoký počet 

vítaných dětí, hudební doprovod s novým 

repertoárem a částečně obměněným 

složením a novým projevem... To byly 

hlavní charakteristiky jinak tradiční akce. 

Dubnová vítání občánků znemožnila konat 

v předešlých letech omezení a opatření Vítání občánků ve svatebním resortu Villa Dom Carli - foto archiv autora

spojená s pandemií koronaviru. Letos jsme 

tedy přivítali i dětí dříve narozené. Celkem 

jsme měli mezi občany městyse přivítat 63 

dětí, a i když ne všichni rodiče tuto možnost 

využili, byly prostory Villa Dom Carli 

zaplněny po celé sobotní odpoledne. Pro 

řadu návštěvníků to byla zároveň první 

možnost nahlédnout do interiéru zrekon-

struovaného domu a seznámení se s majite-

lkami, které se zaměřují na pořádání svateb 

a své prostory pronajímají také pořadatelům 

různých společenských  akcí. Příjemné 

prostředí a vstřícné a milé vystupování nás 

přesvědčily o tom, že se jedná o zázemí, 

které bychom chtěli využít i v budoucnu. 

neděle 24. 4. 2022 – Terezín

V neděli 24. dubna jsme vyrazili do 

Terezína. Po více než dvou letech to byl 

další autobusový zájezd, který jsme se 

rozhodli uspořádat. Nechyběla tradiční 

a vítaná zastávka na kávu, během které byl 

čas  na povídání o všem možném a ne jen 

o návštěvě Terezína, která měla být pro 

naprostou většinu účastníků první. Kolem 

desáté hodiny dopoledne jsme přijížděli do 

malého pevnostního města. Měli jsme 

předem domluvenou komentovanou 

prohlídku v Malé pevnosti na půl jednou. 

Takže jsme začali procházkou a poznává-

ním města v menších skupinkách dle zájmu. 

Terezínem protéká řeka Ohře, která tak 

město rozděluje na Malou a Hlavní pevnost. 

Před stavbou dálnice D8 tudy vedla i státní 

silnice číslo 8, která bývala zároveň 

mezinárodní komunikací E55 spojující 

Prahu s Drážďany. 

Místní pevnost byla založena císařem 

Josefem II. v roce 1780, který místo 

posoudil jako velmi strategické. Jméno 

Terezín svobodnému královskému městu 

udělil na počest své matky Marie Terezie 

o dva roky později. Původním účelem 

tohoto místa bylo chránit přístupové cesty 

v době prusko-rakouských válek. Ovšem 

své ochranné poslání pevnost nikdy 

nemusela plnit, jelikož Prusy odradilo jen 

vědomí, že takové místo existuje. 

Původní záměr se bohužel razantně 

proměnil zvláště v době druhé světové 

války. Hlavní pevnost totiž sloužila 

nacistickému Německu jako židovské 

ghetto a Malá pevnost pak smutně proslula 

coby věznice pražského gestapa. Prošli 

jsme přístupné vnitřní i vnější prostory 

bývalého židovského ghetta, místní 

historické expozice, aktuálně obydlené 

ulice i náměstí. Všudy-přítomný klid 

dolaďoval jasný dojem pietního města. 

Když jsme v půl jedné společně vstoupili do 

Malé pevnosti, po několika úvodních 

větách pana průvodce nám začalo výrazně 

pršet. Prostory gestapácké věznice jsme tak 

procházeli opravdu v ponuré atmosféře 

a spolu s vyprávěním zkušeného a sečtělého 

pana průvodce se dá říci, že to byl efektní 

nezapomenutelný zážitek. I přesto, že cílem 

výletu tentokrát nebylo "milé" místo, šlo 

o velmi cenné historické zastavení. Jeho 

návštěva, kromě poznání faktů, v člověku 

probudí soucit a nutnost prevence nelid-

ských činů. Možná, že alespoň právě tak 

a právě v dnešní době plní svým způsobem 

město Terezín přece jen roli ochrannou.

neděle 22. 5. 2022 - zámek Litomyšl

Zájezd do Litomyšle byl v kalendáři 

našich akcí již před dvěma roky a na jeho 

realizaci došlo až v neděli 22. května. Město 

Litomyšl se nachází na pomyslné hranici 

mezi Čechami a Moravou a místní rene-

sanční zámek patří do seznamu památek 

UNESCO. Návštěvníci Litomyšle jistě 

zaregistrují datum 2. března 1824, kdy se 

zde narodil světově známý hudební 

skladatel Bedřich Smetana. K němu se váže 

od roku 1949 Mezinárodní hudební festival 

Smetanova Litomyšl. 

My jsme se ve městě opravdu porozhléd-

li. Na Smetanově náměstí nás lákalo menu 

na právě probíhajících gastronomických 

slavnostech. Navštívit jsme mohli i regioná-

lní muzeum, Smetanův dům, rodný byt 

Bedřicha Smetany, Portmoneum – Muzeum 

Josefa Váchala. Tak jsme se na pár hodin 

přirozeně rozešli dle zájmu v malých 

skupinkách. Ovšem kolem jedné hodiny 

odpolední už jsme se vzájemně potkávali 

v Klášterních zahradách a v areálu zámku. 

V půl druhé jsme měli domluvenou 

k o m e n t o v a n o u  p r o h l í d k u  z á m k u . 

V průběhu prohlídky tzv. základního 

okruhu nás paní průvodkyně seznámila 

s historií místního zámku spojenou zvláště 

se šlechtickým rodem Valdštejnů. Nešlo 

přeslechnout osobní zájem a laskavou 

náklonnost paní průvodkyně zvláště 

k tomuto šlechtickému rodu, díky čemuž 

jsme se dozvěděli mnohé události i ze 

soukromého života šlechtického rodu. 

Završením prohlídky interiérů byla 

návštěva domácího divadla Valdštejnů – 

Vartenberků, které je v takto dochované 

podobě v Evropě opravdu vzácné. Po 

prohlídce jsme zamířili zpět domů. Počasí 

bylo po celý den slunečné, teploty příjemné 

a i s naší obvyklou komfortní pauzou na 

kávu jsme do Červených Peček dorazili po 

páté hodině. 

Pozvánka na plánované akce
V kalendáři akcí máme pevně dáno 

několik termínů, ale určitě se nejedná 

o kompletní nabídku. Ta postupně vzniká, 

upravuje se, aktualizuje se… a naleznete ji 

Pevnost Terezín - foto archiv autora

na internetových stránkách kulturní komise 

a také ve vašich e-mailových schránkách 

v případě, že jste svou adresu zaregistrovali 

k odběru našich newsletterů. (Pokud ne, 

můžete to udělat na úvodní straně kulturní 

komise.)

Na neděli 19. 6. je pro nás připravena 

prohlídka zámku Kačina – prohlídka pro 

naši uzavřenou skupinu, která nabízí to 

„nej“ ze zámku a její součástí je i procházka 

po zámeckém parku spojená s povídáním o 

zajímavostech spojených s Kačinou 

a okolím. 

V neděli 31. 7. proběhne návštěva 

pražské botanické zahrady. Dopolední 

společný program v botanické zahradě 

a odpoledne vyhrazené pro individuální 

aktivity v Praze nabízí možnost účasti všem 

nezávisle na věku, zájmech, zálibách… 

Ve středu 7. 9. proběhne beseda s 

fotografem, umělcem, cestovatelem 

Matějem Ptazsekem. Tématem povídání 

bude (nejen)Rumunsko.

Více informací o plánovaných akcích, 

možnost přihlášení, aktuální informace, 

odkazy na další zdroje informací... 

To vše naleznete na internetových 

stránkách kulturní komise http://komise.is-

tencin.com.

Za kulturní komisi

Lukáš Istenčin

Zámek Litomyšl - foto archiv autora
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Okénko kulturní komise

Stalo se již pravidlem, že vás prostřednictvím stránek Červenope-

čeckého čtvrtletníku informujeme o akcích kulturní komise za 

uplynulé 3 měsíce. Pokud je to možné, nacházíte zde také pozvánky na 

akce plánované. Frekvence vydávání Červenopečeckého čtvrtletníku neumožňuje, 

abychom vás mohli pozvat na všechny akce, o kterých přemýšlíme, které máme rozpraco-

vané a které vám chceme nabídnout. Proto doporučujeme sledovat internetové stránky 

kulturní komise. Tam naleznete aktuální upoutávky a zároveň možnost elektronického 

přihlášení k účasti na nich. 

Stránky kulturní komise naleznete na adrese http://komise.istencin.com a zároveň také 

na adrese http://www.cervenepecky.cz odkaz Volný čas a dále Kulturní komise.

Ohlédnutí za uskutečněnými akcemi

sobota 26. 3. 2022 - Velký Osek – 

Poděbrady

Akce kulturní komise se střídají ve svém 

zaměření a v měsíci březnu bylo kulturní 

zaměření vystřídáno sportovním. Přesněji – 

lehce turistickým. Vlakem v 9.08 jsme se 

z Červených Peček popovezli do Velkého 

Oseka a pak už jsme vyšli směrem ke 

slavníkovskému hradišti v Libici nad 

Cidlinou. V prostorách památníku s deskov-

ými mozaikami, které zobrazují archeolo-

gické nálezy a připomínají historii hradiště, 

jsme si na chvíli odpočinuli. V 10. století 

zde vládl mocný rod Slavníkovců. V místě 

měli kromě kostela i palác a mincovnu, kde 

razili vlastní denáry. Mocný ambiciózní rod 

byl ale vyvražděn a pak už se vlády v kraji 

ujali Přemyslovci. I tento rod využíval 

hradiště pro svou správu až do roku 1130, 

kdy hradiště vyhořelo. 

Od hradiště už to byl jen kousek přímo k 

řece Cidlině, která nás dovedla až na soutok 

s Labem. Podél Labe, po asfaltové stezce už 

jsme volným krokem došli do Poděbrad. 

Bylo vidět, že trasa je u místních velmi 

oblíbená. Potkávali jsme turisty, cyklisty, 

běžce i jezdce na kolečkových bruslích 

v obou směrech. 

Oběd a zmrzlina v Poděbradech nám po 

deseti kilometrech zase dodaly sil a po třetí 

odpolední hodině už jsme lázeňské město 

opustili a vlakem se vrátili do Červených 

Peček. Výlet byl fajn pro všechny generace 

– trasa byla rovinatá, profilově nenáročná 

a také Poděbrady nabízí spoustu možností 

pro různé věkové kategorie návštěvníků.

sobota 9. 4. 2022 - Vítání občánků

Nové prostory, neobvykle vysoký počet 

vítaných dětí, hudební doprovod s novým 

repertoárem a částečně obměněným 

složením a novým projevem... To byly 

hlavní charakteristiky jinak tradiční akce. 

Dubnová vítání občánků znemožnila konat 

v předešlých letech omezení a opatření Vítání občánků ve svatebním resortu Villa Dom Carli - foto archiv autora

spojená s pandemií koronaviru. Letos jsme 

tedy přivítali i dětí dříve narozené. Celkem 

jsme měli mezi občany městyse přivítat 63 

dětí, a i když ne všichni rodiče tuto možnost 

využili, byly prostory Villa Dom Carli 

zaplněny po celé sobotní odpoledne. Pro 

řadu návštěvníků to byla zároveň první 

možnost nahlédnout do interiéru zrekon-

struovaného domu a seznámení se s majite-

lkami, které se zaměřují na pořádání svateb 

a své prostory pronajímají také pořadatelům 

různých společenských  akcí. Příjemné 

prostředí a vstřícné a milé vystupování nás 

přesvědčily o tom, že se jedná o zázemí, 

které bychom chtěli využít i v budoucnu. 

neděle 24. 4. 2022 – Terezín

V neděli 24. dubna jsme vyrazili do 

Terezína. Po více než dvou letech to byl 

další autobusový zájezd, který jsme se 

rozhodli uspořádat. Nechyběla tradiční 

a vítaná zastávka na kávu, během které byl 

čas  na povídání o všem možném a ne jen 

o návštěvě Terezína, která měla být pro 

naprostou většinu účastníků první. Kolem 

desáté hodiny dopoledne jsme přijížděli do 

malého pevnostního města. Měli jsme 

předem domluvenou komentovanou 

prohlídku v Malé pevnosti na půl jednou. 

Takže jsme začali procházkou a poznává-

ním města v menších skupinkách dle zájmu. 

Terezínem protéká řeka Ohře, která tak 

město rozděluje na Malou a Hlavní pevnost. 

Před stavbou dálnice D8 tudy vedla i státní 

silnice číslo 8, která bývala zároveň 

mezinárodní komunikací E55 spojující 

Prahu s Drážďany. 

Místní pevnost byla založena císařem 

Josefem II. v roce 1780, který místo 

posoudil jako velmi strategické. Jméno 

Terezín svobodnému královskému městu 

udělil na počest své matky Marie Terezie 

o dva roky později. Původním účelem 

tohoto místa bylo chránit přístupové cesty 

v době prusko-rakouských válek. Ovšem 

své ochranné poslání pevnost nikdy 

nemusela plnit, jelikož Prusy odradilo jen 

vědomí, že takové místo existuje. 

Původní záměr se bohužel razantně 

proměnil zvláště v době druhé světové 

války. Hlavní pevnost totiž sloužila 

nacistickému Německu jako židovské 

ghetto a Malá pevnost pak smutně proslula 

coby věznice pražského gestapa. Prošli 

jsme přístupné vnitřní i vnější prostory 

bývalého židovského ghetta, místní 

historické expozice, aktuálně obydlené 

ulice i náměstí. Všudy-přítomný klid 

dolaďoval jasný dojem pietního města. 

Když jsme v půl jedné společně vstoupili do 

Malé pevnosti, po několika úvodních 

větách pana průvodce nám začalo výrazně 

pršet. Prostory gestapácké věznice jsme tak 

procházeli opravdu v ponuré atmosféře 

a spolu s vyprávěním zkušeného a sečtělého 

pana průvodce se dá říci, že to byl efektní 

nezapomenutelný zážitek. I přesto, že cílem 

výletu tentokrát nebylo "milé" místo, šlo 

o velmi cenné historické zastavení. Jeho 

návštěva, kromě poznání faktů, v člověku 

probudí soucit a nutnost prevence nelid-

ských činů. Možná, že alespoň právě tak 

a právě v dnešní době plní svým způsobem 

město Terezín přece jen roli ochrannou.

neděle 22. 5. 2022 - zámek Litomyšl

Zájezd do Litomyšle byl v kalendáři 

našich akcí již před dvěma roky a na jeho 

realizaci došlo až v neděli 22. května. Město 

Litomyšl se nachází na pomyslné hranici 

mezi Čechami a Moravou a místní rene-

sanční zámek patří do seznamu památek 

UNESCO. Návštěvníci Litomyšle jistě 

zaregistrují datum 2. března 1824, kdy se 

zde narodil světově známý hudební 

skladatel Bedřich Smetana. K němu se váže 

od roku 1949 Mezinárodní hudební festival 

Smetanova Litomyšl. 

My jsme se ve městě opravdu porozhléd-

li. Na Smetanově náměstí nás lákalo menu 

na právě probíhajících gastronomických 

slavnostech. Navštívit jsme mohli i regioná-

lní muzeum, Smetanův dům, rodný byt 

Bedřicha Smetany, Portmoneum – Muzeum 

Josefa Váchala. Tak jsme se na pár hodin 

přirozeně rozešli dle zájmu v malých 

skupinkách. Ovšem kolem jedné hodiny 

odpolední už jsme se vzájemně potkávali 

v Klášterních zahradách a v areálu zámku. 

V půl druhé jsme měli domluvenou 

k o m e n t o v a n o u  p r o h l í d k u  z á m k u . 

V průběhu prohlídky tzv. základního 

okruhu nás paní průvodkyně seznámila 

s historií místního zámku spojenou zvláště 

se šlechtickým rodem Valdštejnů. Nešlo 

přeslechnout osobní zájem a laskavou 

náklonnost paní průvodkyně zvláště 

k tomuto šlechtickému rodu, díky čemuž 

jsme se dozvěděli mnohé události i ze 

soukromého života šlechtického rodu. 

Završením prohlídky interiérů byla 

návštěva domácího divadla Valdštejnů – 

Vartenberků, které je v takto dochované 

podobě v Evropě opravdu vzácné. Po 

prohlídce jsme zamířili zpět domů. Počasí 

bylo po celý den slunečné, teploty příjemné 

a i s naší obvyklou komfortní pauzou na 

kávu jsme do Červených Peček dorazili po 

páté hodině. 

Pozvánka na plánované akce
V kalendáři akcí máme pevně dáno 

několik termínů, ale určitě se nejedná 

o kompletní nabídku. Ta postupně vzniká, 

upravuje se, aktualizuje se… a naleznete ji 

Pevnost Terezín - foto archiv autora

na internetových stránkách kulturní komise 

a také ve vašich e-mailových schránkách 

v případě, že jste svou adresu zaregistrovali 

k odběru našich newsletterů. (Pokud ne, 

můžete to udělat na úvodní straně kulturní 

komise.)

Na neděli 19. 6. je pro nás připravena 

prohlídka zámku Kačina – prohlídka pro 

naši uzavřenou skupinu, která nabízí to 

„nej“ ze zámku a její součástí je i procházka 

po zámeckém parku spojená s povídáním o 

zajímavostech spojených s Kačinou 

a okolím. 

V neděli 31. 7. proběhne návštěva 

pražské botanické zahrady. Dopolední 

společný program v botanické zahradě 

a odpoledne vyhrazené pro individuální 

aktivity v Praze nabízí možnost účasti všem 

nezávisle na věku, zájmech, zálibách… 

Ve středu 7. 9. proběhne beseda s 

fotografem, umělcem, cestovatelem 

Matějem Ptazsekem. Tématem povídání 

bude (nejen)Rumunsko.

Více informací o plánovaných akcích, 

možnost přihlášení, aktuální informace, 

odkazy na další zdroje informací... 

To vše naleznete na internetových 

stránkách kulturní komise http://komise.is-

tencin.com.

Za kulturní komisi

Lukáš Istenčin

Zámek Litomyšl - foto archiv autora
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Společenská rubrika
Blahopřání jubilantům

Blahopřejeme všem našim spoluobčanům, kteří se v letních 

měsících roku 2022, tedy v červnu, červenci a srpnu, dožívají 

významného životního jubilea.

Do dalších let jim přejeme pevné zdraví, životní pohodu a optimismus.

75 let
Paní Jiřina Holeštová

Paní Marcela Holoubková

Paní Marie Lhotová

Pan Václava Chybová

Paní Katarina Remlerová

Pan Jiří Kubelka

Pan Bedřich Pištěk

85 let
Paní Stanislava Kršňáková

Paní Jarmila Vondráčková

Omlouváme se všem našim jubilantům, které případně nestihneme v době epidemie 

osobně navštívit a popřát jim k jejich jubileu. Snažíme se, aby naše návštěva byla 

bezpečná. Proto se může stát, že Vás navštívíme se zpožděním. Vedení městyse tímto 

děkuje za pochopení.

Kam na výlet

Na kole nebo pěšky
V Libenicích na konci vesnice stojí evangelický kostel. V minulosti byla 

evangelická farnost v Libenicích velmi významná, zahrnovala území až k Uhlířským 

Janovicím. O historii kostela jsem si povídala s paní Věrou Heřmanovou, členkou sboru 

Českobratrské církve evangelické v Libenicích.

Historie kostela v Libenicích
o zrušení nevolnictví vyhlásil v roce P1781 Josef II. toleranční patent, čímž 

povolil svobodu vyznání. V té době se 

obyvatelé Libenic a okolních vsí přihlásili k 

evangelické církvi. Bylo to z Čertovky 16 

lidí, z Dolan 71 lidí, z Grunty 24 lidí, 

z Libenic 119 lidí, z Vysoké 14 lidí a ze 

Starého Kolína 27 lidí. Celkem se tedy 

jednalo o 271 lidí. 

Protože celkový počet nestačil k založení 

vlastního sboru, spadali nejdřív pod sánský 

sbor a později pod močovický sbor. Sbory 

v Sánech a Močovicích byly k návštěvám 

bohoslužeb hodně vzdáleny, takže se věřící 

scházeli k pobožnostem v domech a stod-

olách v Libenicích a Dolanech, např. 

u Václava Caldy s duchovním z Močovic. 

Proto asi v roce 1821 začali plánovat 

osamostatnění sboru a stavbu kostela. 

V roce 1826 dostalo společenství 

evangelíků od státu povolení ke zřízení 

sboru. V té době měl již nový, libenický 

sbor kolem 500 členů ze 33 obcí, v době 

rozkvětu bylo až 900 členů sboru.

V roce 1827 byla postavena a zároveň 

posvěcena evangelická modli tebna 

v Libenicích podle přísných tolerančních 

předpisů. To znamenalo, že musela být za 

vsí, bez věže a zvonů a mít

charakter hospodářského stavení. Uvnitř 

ke kazatelně, křtitelnici a stolu Páně přibyly 

před rokem 1918 varhany a harmonium. 

Dále byla v roce 1839 postavena fara 

a v roce 1846 zřízen evangelický hřbitov. 

V roce 1863 byla postavena a založena 

evangelická škola.

Na konci 19. století se osamostatnil 

kolínský a kutnohorský sbor, tím ubylo 

mnoho členů, kteří dosud spadali do 

libenického sboru. Další úbytek členů 

evangelického sboru nastal v padesátých 

letech minulého století z různých důvodů. 

Někteří odstoupili z církve, staří zemřeli 

a mladí přestali navštěvovat bohoslužby.

V současné době má sbor kolem 60 duší, 

z nichž bohoslužeb se účastní 2x měsíčně 

kolem 8 – 10 členů. Od loňského roku je 

sbor pro malou návštěvnost pouze kazatel-

skou stanicí a spadá pod farní sbor Čes-

kobratrské církve evangelické v Kolíně. 

Administrátorkou je farářka Romana 

Čunderlíková.

Každý rok většinou v letních měsících je 

pořádán v kostele koncert. Vstupné a dary 

jsou použity na údržbu kostela a fary. 

V roce 2018 natáčela česká televize 

filmový seriál Masaryk. Filmový producent 

sháněl po celé naší republice evangelický 

kostel – modlitebnu, která by se podobala 

té, ze které

T. G. Masaryk v roce 1918 promlouval 

k národu ze Švýcarska. Jedině modlitebna 

v Libenicích se podobala té ve Švýcarsku. 

Libenice tak zažily natáčení, filmový štáb 

sídlil u obecního úřadu. 

 Věra Heřmanová, členka sboru 

Českobratrské církve evangelické 

v Libenicích

 Čerpáno z Jubilejního sborníku evange-

lického sboru v Libenicích.

 Mgr. Lubomír Krátký

 

 Ptala se VěraMiškovská

Fara postavená v r. 1839 - foto archiv autora

Evangelická modlitebna z r. 1827 a hřbitov - foto archiv autora

Z knihovny

Dne 27. 5. se díky přispění 

k u l t u r n í  k o m i s e 

uskutečnil zájezd do Paběnic na představení 

ochotnického divadla. Divadelní hra nesla 

název Babička v trenýrkách, autorem je 

Vlastimil Peška. Jednalo se o aprílovou 

komedii. Jako každé představení místních 

ochotníků bylo i toto velmi vydařené 

a zábavné. Paběnickým hercům velmi 

fandíme a moc se těšíme na další představe-

ní.

Ráda bych zveřejnila plánovanou 

dovolenou v knihovně:

čtvrtek - 9. 6. 

pondělí - 13. 6.

středa - 15. 6.

čtvrtek - 16. 6.

pondělí - 20. 6.

pondělí - 4. 7.

čtvrtek - 7. 7.

Od 11. 7. do 14. 7. bude probíhat revize 

knih nadřazenou knihovnou, prosím vrátit 

knihy do konce června!

Děkuji, Alena

35. ČERVENOPEČECKÁ PECKA je tu! 

Na třicátý pátý ročník našeho hudebního festivalu jsme si museli tři roky 

počkat, ale letos to snad již konečně vyjde. Termín je již tradičně čtvrtý 

červnový pátek - 24. 6. 2019 od 19:00 v zámeckém parku v Červených Pečkách.

rogram nemůže zahájit nikdo jiný než Pdomácí kapela Trampoty, která 

k festivalu patří stejně neodmyslitelně jako 

struny ke kytaře. 

Následovat bude vystoupení pražské 

skupiny Veget, která vystupuje na českých 

i zahraničních pódiích již přes 20 let. 

Pokračovat bude kapela Spolektiv, která 

se ve své tvorbě věnuje zpívané autorské 

hudbě s prvky folku, rocku, šansonu a jazzu. 

Jako další u nás poprvé zahraje Dobré 

ráno blues band, česko-americké trio, které 

Moderátor Pepa Voda k festivalu nerozlučně patří - foto Milan Pospíšil

Putovní trofej festivalu - foto Milan Pospíšil

na hudební scéně působí od roku 2012 a za 

dobu své existence má odehráno přes 1000 

koncertů napříč Evropou.

Jako hlavní host vystoupí Hop Trop – 

uskupení, které netřeba představovat. Jedná 

se o stálici na scéně trampské hudby už 

plných 40 let od svého vzniku hrající stále 

v původním složení. Těšit se tak můžeme na 

hity jako Amazonka, Tři kříže a mnoho 

dalších.

Večerem bude provázet Pepa Voda, dle 

svých slov tentokrát již opravdu naposledy.

Návštěvníci se opět mohou těšit na 

příjemné prostředí, dobré občerstvení 

a snad i slunečné počasí. Více informací 

můžete najít na webových stránkách 

festivalu www.cervenopececka-pecka.cz.

Alžběta Kosinová

Pořadatelka Alžběta Kosinová - foto Milan Pospíšil
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Společenská rubrika
Blahopřání jubilantům
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Kam na výlet

Na kole nebo pěšky
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Někteří odstoupili z církve, staří zemřeli 

a mladí přestali navštěvovat bohoslužby.

V současné době má sbor kolem 60 duší, 

z nichž bohoslužeb se účastní 2x měsíčně 
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 Věra Heřmanová, členka sboru 

Českobratrské církve evangelické 

v Libenicích

 Čerpáno z Jubilejního sborníku evange-

lického sboru v Libenicích.

 Mgr. Lubomír Krátký

 

 Ptala se VěraMiškovská

Fara postavená v r. 1839 - foto archiv autora

Evangelická modlitebna z r. 1827 a hřbitov - foto archiv autora

Z knihovny

Dne 27. 5. se díky přispění 

k u l t u r n í  k o m i s e 
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ochotnického divadla. Divadelní hra nesla 

název Babička v trenýrkách, autorem je 

Vlastimil Peška. Jednalo se o aprílovou 

komedii. Jako každé představení místních 

ochotníků bylo i toto velmi vydařené 

a zábavné. Paběnickým hercům velmi 
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ní.
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Děkuji, Alena

35. ČERVENOPEČECKÁ PECKA je tu! 
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i zahraničních pódiích již přes 20 let. 

Pokračovat bude kapela Spolektiv, která 
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Jako další u nás poprvé zahraje Dobré 

ráno blues band, česko-americké trio, které 
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uskupení, které netřeba představovat. Jedná 

se o stálici na scéně trampské hudby už 

plných 40 let od svého vzniku hrající stále 

v původním složení. Těšit se tak můžeme na 

hity jako Amazonka, Tři kříže a mnoho 

dalších.

Večerem bude provázet Pepa Voda, dle 

svých slov tentokrát již opravdu naposledy.

Návštěvníci se opět mohou těšit na 

příjemné prostředí, dobré občerstvení 

a snad i slunečné počasí. Více informací 

můžete najít na webových stránkách 

festivalu www.cervenopececka-pecka.cz.

Alžběta Kosinová

Pořadatelka Alžběta Kosinová - foto Milan Pospíšil
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Plážák jubilejní
Vážení sportovní přátelé, dámy a pánové, dovolte nám, abychom vás 

co nejsrdečnější přivítali na jubilejním 25. ročníku turnaje v plážovém 

volejbale v Červených Pečkách.

Tak tuto větu měli organizátoři shora uvedeného turnaje připravenou již dva roky. 

Bohužel, skoro všechno bylo v letech 2020 a 2021 jinak, a tak i tato věta musela počkat na 

své vyřčení. Úderem 15. hodiny 17. června 2022 však bude čekání u konce a 25. ročník 

turnaje se stane skutečností. 

 co čeká všechny ty, kteří si v uvedený Ačas najdou cestu do zámeckého parku, 

který je tradičním sportovním a společen-

s k ý m  k o l b i š t ě m  c e l é h o  k l á n í ? 

Zjednodušeně by se dalo říci, že klasika 

v každém směru. Proč také měnit věci, které 

v drobných obměnách fungují právě už 

oněch 25 let. 

Tak pěkně popořádku. Kolotoč podání, 

smečí a ztrát se roztočí po rozlosování všech 

přihlášených v patečním odpoledni a bude 

sportovní náplní zbytku pátečního dne 

a pozdního večera. K tomu všemu bude pro 

všechny přítomné připravena kupa dobrého 

pití, jídla a ostatních delikates, které jsou k 

mání po celou dobu této akce. 

A jelikož se jedná o jubilejní ročník, 

rozhodli se pořadatelé páteční večer zpestřit 

vystoupením skupiny TRAMPOTY, která 

při prvních 7 ročnících zpříjemňovala 

páteční večery svojí hudební produkcí 

a neodmyslitelně k parku a k Červeným 

Pečkám patří. A tak jste všichni srdečně 

zváni.

Sobotní den po sportovní stránce začne 

tak, jak v páteční noci skončil. Zápas bude 

střídat zápas v rytmu, který ve svém závěru 

určí týmy, které spolu budou v sobotním 

odpoledni bojovat o mety nejvyšší s tím, že 

boje o placku a s tím spojené konečné 

Vítězná družstva zatím posledního ročníku 2019 - foto archiv požadatelů

Putovní cena turnaje - foto archiv pořadatelů

umístění na bedně je dle zaběhlého scénáře 

turnaje plánováno na sobotní pátou hodinu 

odpolední. 

Posledním úspěšným míčem finálového 

klání končí do té doby převažující sportovní 

část celého turnaje, na kterou naváže 

společné zakončení turnaje v podobě 

afterparty se skupinami Prasákův gauč 

a Blue Bucks. 

Co říci závěrem. Poslední dva roky jsme 

si společného a společenského setkávání 

moc neužili a tak ať jste fandou úderů pod 

vysokou sítí nebo dobrého pití, jídla anebo 

prostě jenom příjemného posezení s přáteli, 

přijďte se na nás podívat - těšíme se.

Zároveň všechny ty, kteří bydlí v bezpr-

ostředním okolí parku, prosíme o shovíva-

vost při této sportovně-kulturní akci, která 

se na místo činu vrací po třech letech.

Za pořadatele Aleš Šibrava

Střípky z tvrze

Spolek Nebovidská 

tvrz zve všechny 

červenopečecké přízniv-

ce letňáků na tvrzi na páteční prázdninové 

promítání pod hvězdami, s točeným pivem, 

bramboráky a palačinkami.

Přijďte si vychutnat letní noc na tvrzi s 

českými filmovými novinkami.

S létem se tentokrát rozloučíme divadelní 

hrou spolku Mrsťa Prsťa Kouřim.

Pokud jste doposud nenavštívili divadlo 

na tvrzi, neváhejte, je to jedna z akcí, 

která podtrhuje genia loci Nebovidské 

tvrze. Odejdete okouzleni. 

 

1. 7. od 19 hodin: Croodsovi: Nový věk

        po 21 hodině: Srdce na dlani

29. 7. 19 hodin: Mimi šéf: Rodinný podnik

        po 21 hodině: Gump - pes, který

                               naučil lidi žít

2. 9. od 19 hodin: divadlo na tvrzi

        Mrtvá nevěsta, Mrsťa Prsťa Kouřim  

Lucie Doušová

Nad výsledky - foto archiv pořadatelů

Nebovidská tvrz - foto archiv autora
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Klub důchodců
Klub důchodců zdraví obyvatele městyse. Chceme se s vámi podělit o svoje 

zážitky z putování po naší krásné vlasti. V březnu jsme se vypravili do naší matičky Prahy. 

Navštívili jsme Národní muzeum, kde jsme kromě sbírek obdivovali i nádhernou budovu. 

V komentované prohlídce jsme se dozvěděli mnoho zajímavostí. Také výhled z kopule 

jsme si náležitě vychutnali. 

Druhým zastavením byl Strahovský 

stadion, který má největší rozlohu na 

světě – 250 tisíc míst pro diváky a z toho 56 

tisíc k sezení. Od 6. 2. 2003 jsou betonové 

tribuny zapsány na seznam kulturních 

památek České republiky. Také jsme si 

připomněli zážitky ze spartakiád a pocit stát 

připraveni v Bráně borců a čekat na první 

tóny nástupu.

V dubnu jsme obdivovali zámek Kačinu 

a město Čáslav. Při zpáteční cestě jsme 

čerpali jarní inspiraci na zahrádku v prode-

jnách Starkl a Hortis. Někteří se vraceli 

obtěžkáni prvními jarními úlovky.

V květnu jsme si nenechali ujít nádherně 

rozkvetlý park v Průhonicích. Opravdu bylo 

na co koukat. Nejen rozkvetlé azalky 

a rododendrony jsou nádherné. Druhou akcí 

tohoto dne byla komentovaná projížďka 

lodí po Vltavě ukončená skladbou Vltava, 

která náš zážitek ještě umocnila. Ani 

odpolední deštík nám nemohl výlet pokazit.

Na další zážitky se těší Klub důchodců. 

Eva Procházková

Strahovský stadion - foto archiv autora

Strahovský stadion - foto archiv autora

Park Průhonice - foto archiv autora

Zámek Kačina, muzeum českého venkova - foto archiv autora

Jedno malé výročí
 Při toulce dějinami Červených Peček mě zaujalo jedno malé výročí 

a přivedlo k zamyšlení o běhu času a událostech, které přináší. Zvláště pak o lidské 

činnosti a jejím významu v koloběhu života.

ohli bychom jít dějinami mnoho Mstaletí zpět a představovat si, jak 

tento náš prostor pod Miskovickým vrchem 

a Kuklíkem obývali Keltové v období 4. - 1. 

století př.n.l. Dokladem je nález 18 

kosterních hrobů. Jistě je zajímavé, že 

příhodná poloha a úrodná krajina přilákala 

též kmeny v době římské, které se usadily 

v prostoru známém pod názvem V Ohradě. 

Doloženo je nálezy hliněných nádob, 

zvířecích kostí a stop po obytném stavení. 

Mohli bychom tak jít po stopách postupně 

se střídajících majitelů panství a připome-

nout si jejich podíl na rozvoji Peček.

Mě ale zaujalo období poměrně nedávné, 

přelom 19. a 20. století, a hospodářský 

rozvoj v tomto období. Letos je to 120 let od 

zahájení výroby v nové cihelně. Do té doby 

– do roku 1902 - se cihly vyráběly ručně 

v Dobešovicích.

Nejprve ale si musíme připomenout, že 

rozhodující pro rozvoj celé oblasti bylo 

vybudování železniční tratě Kolín – Rataje, 

která byla nezbytná pro úspěšné fungování 

dalších výrobních objektů v blízkosti. 

Vyměřovací práce začaly v roce 1895. 

Koncese pro místní dráhu byla udělena 

v květnu 1899 Leopoldovi, hraběti ze 

Šternberka, jehož společníky byli baron 

Josef Karel Hrubý, majitel zdejšího panství, 

a majitel cukrovaru v Ratboři Bernard 

Mandelík. V srpnu 1899 byla stavba zadána 

dodavatelské firmě a v říjnu 1900 byla trať 

hotová i s nádražími. V prosinci 1900 byl 

zahájen provoz. Náročné bylo kromě jiného 

překlenout údolí u Hranic. Italští odborníci 

postavili 33 m vysoký viadukt alpského 

typu z kutnohorského pískovce a pilíře 

obložili žulovými kvádry. Železnice 

sloužila k dopravě dřeva z lesů kolem 

Sázavy, cukrové řepy do cukrovaru 

v Ratboři a později i výrobků z červenope-

čecké cihelny. Nesmírný význam měla i pro 

osobní dopravu.

A jsme zpět u cihelny a u výročí 120 let od 

zahájení výroby. V r. 1901 nechal baron 

Josef Karel Hrubý vyměřit prostor poblíž 

nádraží pro cihelnu a restauraci. Současně 

byla stavěna i administrativní budova a blok 

deputátních domků. Cihelna byla vybavena 

moderním strojním zařízením, byl postaven 

50 m vysoký cihlový komín a koncem roku 

1902 začala výroba. R. 1903 byla zřízena 

i železniční vlečka, která výrazně usnadnila 

expedici výrobků. Byly to nejen klasické 

cihlářské výrobky, ale i střešní tašky. 
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Klub důchodců
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tribuny zapsány na seznam kulturních 

památek České republiky. Také jsme si 
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čerpali jarní inspiraci na zahrádku v prode-

jnách Starkl a Hortis. Někteří se vraceli 

obtěžkáni prvními jarními úlovky.

V květnu jsme si nenechali ujít nádherně 

rozkvetlý park v Průhonicích. Opravdu bylo 
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Strahovský stadion - foto archiv autora

Strahovský stadion - foto archiv autora

Park Průhonice - foto archiv autora

Zámek Kačina, muzeum českého venkova - foto archiv autora
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Barevné glazované tašky leckde slouží 

dodnes, dokonce byly použity jako krytina 

pro chrám sv. Štěpána ve Vídni. Dnes už 

neexistuje původní výroba ani cihelna s 

komínem, objekt je k nepoznání a jeho 

místo zaujímá moderní provozovna firmy 

STACHEMA. I další budovy už slouží 

jinému účelu.

A tak pozorujeme dnes, 120 let poté, 

způsob a rychlost výstavby tak náročných 

staveb (železniční trati, viaduktu, nádraží, 

cihelny) a porovnáváme s údivem dnešní 

tempo a problémy, které zpravidla provázejí 

budování nových objektů i opravy a reko-

nstrukce. Je to nutné? Máme přece k ruce 

moderní a výkonnou techniku a i dnes 

mnoho schopných a obětavých lidí.

 V textu byly použity údaje ze sborníku

 Červené Pečky od A do Z.

 Danuše Dvořáková
Viadukt na Hranicích na současném leteckém snímku - foto archiv městyse

Viadukt krátce po dokončení - foto archiv městyse

Cihelna krátce před demolicí - foto Milan Pospíšil

Ukrajinci v Červených Pečkách
Pane Kubíne, ubytovali jste uprchlíky 

z Ukrajiny, můžete nám k tomu říci něco 

bližšího? 

Hned po napadení Ukrajiny Ruskem jsme 

se snažili pomoci Ukrajině finančními dary 

tak, jako většina spoluobčanů. Po začátku 

silné emigrační vlny jsme se jako rodina 

jednomyslně shodli, že bychom mohli 

pomoci také jinak: poskytnout bydlení 

v domě v Pionýrské ulici, který byl po úmrtí 

maminky od konce roku 2021 prázdný. O 

svém úmyslu jsme se zmínili na pracoviš-

tích a hned další den se na manželku obrátil 

pán, který je z Ukrajiny a již delší dobu 

pracuje v České republice, nyní v Nebov-

idech ve firmě Tyll cz, s.r.o. Přijeli za ním 

totiž rodinní příslušníci – manželka a 

dospělý syn a dcera se svým čtyřletým 

chlapečkem a všichni bydleli v jedné 

místnosti v ubytovně v Kolíně. Hned další 

den se chtěli přijet podívat. Urychlilo se 

tedy velké vyklízení domu, které jsme 

původně plánovali až na jaro, abychom 

nemuseli ve vystydlém domě topit. 

Vzniklá situace ale vyžadovala rychlé 

řešení. Ukrajinci se chtěli přestěhovat co 

nejdříve, protože na ubytovně jim byla 

zima. Začali jsme tedy intenzivně topit, 

vyklidili většinu skříní, z půdy snesli 

manželské postele, a připravili tak 5 lůžek 

včetně čistého povlečení. Stihli jsme všude 

ještě uklidit a hned další den (15. 3. 2022) se 

naši Ukrajinci nastěhovali. Na přípravě 

bydlení se nejvíce zasloužila moje manžel-

ka a první odměnou nám byly vřelé díky od 

nových obyvatel domu.

Jak se domluvíte?

Při  první  schůzce  nám pomohla 

Ukrajinka, která v Čechách již delší dobu 

pracuje a umí slušně česky, a od té doby se 

domlouváme za občasné pomoci překlada-

čů, které máme my i oni nainstalované 

v telefonech. Překvapilo nás, kolik slov je 

stejných nebo velmi podobných v češtině 

i v ukrajinštině, a když se k tomu přidá již 

delší pobyt nejstaršího Volodi v Čechách 

a velká snaha ostatních Ukrajinců porozu-

mět a naučit se česky, dokážeme se 

o základních potřebách domluvit. Na nějaké 

podrobné povídání to ale zatím není.

Víte, z jaké části Ukrajiny jsou vaši 

nájemníci a jaká je tam situace?

Jsou z Poltavy, to je město cca 300 km 

východně od Kyjeva, a když tam spadly 

první 4 bomby, sbalili nejnutnějších pár věcí 

a autem se vypravili za manželem, otcem 

a dědečkem do České republiky. V prvních 

dnech se zejména malý Oljoša bál při 

každém zvuku letadla, a proto jsme 

nechávali rodinu v klidu doma. Postupně se 

začínáme bavit o našich životech a oni 

začínají mít zájem i o zahradničení přestože 

na Ukrajině bydleli v bytě bez zahrádky 

a neměli k tomu žádný vztah.

Mají zájem pracovat?

Jak jsem se již zmínil, dědeček Voloďa 

pracuje v Nebovidech a i ostatní dospělí 

měli zájem si co nejdříve najít práci tak, aby 

nebyli závislí na cizí pomoci. To se už 

podařilo oběma dospělým dětem, a tak 

doma zůstává babička, která hlídá malého 

Oljošu stejně, jako to bylo na Ukrajině. Tam 

měl Oljoša nastoupit do školky a pochopili 

jsme, že by chlapce chtěli dát do školky 

v Čechách. To ale nebude jednoduché. 

Ukrajinské děti totiž nemají povinné 

očkování, které je podmínkou pro přijetí 

dětí do mateřské školy v ČR a navíc je 

kapacita našich školek již naplněná tak, že 

přestává stačit poptávce od českých rodičů. 

Musím říci, že naši Ukrajinci jsou velmi 

pracovití. Aniž bychom jim říkali, nabízejí 

pomoc s údržbou a s úklidem kolem domu 

a shání brigády i o sobotách a nedělích.

Jak to, že dva dospělí muži nejsou 

povolaní do armády na obranu své vlasti?

Oba mají zdravotní hendikep, pro který se 

na ně branná povinnost nevztahuje.

Jak to máte s nájemným?

Musím říci, že Voloďa nám hned nabízel 

peníze za ubytování. Ale neposkytovali 

jsme jim bydlení s vidinou zisku z pronájmu 

a spokojili bychom se jen s úhradou energií. 

Když naše vláda vyhlásila podporu 

ubytovatelům, vyplnili jsme příslušný 

formulář a příspěvek za březen již přišel na 

náš účet. Vše jsem vyřídil elektronicky a byl 

jsem příjemně překvapen, jak to fungovalo. 

Vyplňoval jsem údaje o každém ubytova-

ném a v prvním podání jsem u jména 

Viačeslav napsal místo i písmeno j a po 

několika dnech mi přišlo SMS upozornění, 

že žádost je třeba doplnit nebo opravit. Po 

opravě do několika dnů přišla úhrada. 

Dokud bude možno čerpat státní příspěvek 

a ten pokryje náklady na energie, nebudeme 

nic dalšího chtít.

 Chtějí se vrátit na Ukrajinu?

Jasně nám to neřekli, ale domníváme se, 

že na Ukrajinu se zatím vracet nechtějí. 

V Červených Pečkách a v Čechách se jim 

líbí.

Ptala se Věra Miškovská

Seznamte se s...
Paní Štěpánka Cajthamlová provozuje obchůdek na náměstí v Červených Pečkách.

Jak dlouho už šijete?

Krámek na náměstí v Červených Pečkách 

máme již 11. rokem. Když se tenkrát 

naskytla možnost si krámek pronajmout, 

byla jsem nadšená. Vždycky jsem toužila 

mít svůj obchůdek a malou dílnu. Začínala 

jsem s úpravou oděvů, jako je zkrácení 

délky kalhot nebo výměna zipu v bundě. 

K tomu jsem si tvořila vlastní střihy a šila si 

trička a šaty podle těchto návrhů.

Jsem vyučená švadlena a celý svůj život 

se šitím živím. Stále mě má práce těší. Celý 

ten proces od vymýšlení střihu, výběru látek 

přes první vzorek. O to více mám radost, 

když se vše povede a daný kousek se líbí 

a sluší našim zákaznicím. 

Co všechno se ve vašem obchodě dá 

pořídit?

Většinu oblečení - triček, šatů, mikin, 

kalhot a sukní - si šijeme sami. Dále je to 

hlavně galanterie a spodní prádlo. Koupit si 

můžete i drobné dekorace, svíčky a hrnečky. 

Ať už pro svou radost nebo jako milou 

pozornost pro své blízké. 

Kde berete inspiraci pro své střihy?

Řekla bych, že všude kolem. Ať už je to 

večerním brouzdáním po internetu, 

vymýšlením nového střihu společně s 

dcerou nebo novým nápadem od našich 

zákaznic. Vždy máme radost, když vzniká 

něco nového. Často si i zákaznice vyberou 

látku z naší nabídky a společně se pak 

domluvíme na střihu a ušití šatů nebo trička. 

Pracujete v krámku sama?

Začínala jsem sama. Poté přišla dcera 

tři vnoučata, šijeme samozřejmě i na děti. 

Letos jsme objevili nového dodavatele 

s krásnými dětskými motivy na mikiny, 

tepláky i prošívané vesty a softshellové 

bundy.

Velkou část naší práce také tvoří šití 

z bavlněných pláten, látek na závěsy 

a ubrusy, heboučkých látek minky nebo 

měkkých vaflových látek. Vše začalo 

pozvolna drobnými zakázkami na přání. Ať 

už to byl malý povlak na polštářek pro 

vnoučka nebo nový ubrus na jídelní stůl. 

Časem se přidávaly další nápady od 

zákaznic v podobě hnízdeček, mantinelů 

a zavinovaček. Díky tomu vznikl náš druhý 

e-shop www.elegantnidomov.cz. 

Štěpánka Cajthamlová 

Ptala se Věra Miškovská

Ivana s nápadem zřídit i internetový 

obchod. Celé si to vzala na starost. Ze 

začátku to byla sem tam objednávka. 

Během let práce přibývalo. Celý ten proces 

kolem focení, úpravy fotek, nahrávání 

a zpracování objednávek vyžaduje hodně 

času. Tak jsme teď v dílně dvě. Práci máme 

rozdělenou. Dcera fotí a stará se o e-shopy 

a facebookové stránky, připravuje látky 

a stříhá. Já šiji a opravuji oděvy. 

Výsledky naší práce si také můžete 

prohlédnout na našich stránkách www.ele-

gantnidama.cz. Novinkou v nabídce jsou 

pohodlné mikiny, kardigany a mikinové 

šaty z kvalitních teplákovin. A protože mám 

Ukázka sortimentu - foto archiv autora

Ukázka sortimentu - foto archiv autora
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Seznamte se s...
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s krásnými dětskými motivy na mikiny, 
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Velkou část naší práce také tvoří šití 

z bavlněných pláten, látek na závěsy 
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pozvolna drobnými zakázkami na přání. Ať 
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Časem se přidávaly další nápady od 
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a zavinovaček. Díky tomu vznikl náš druhý 

e-shop www.elegantnidomov.cz. 

Štěpánka Cajthamlová 

Ptala se Věra Miškovská

Ivana s nápadem zřídit i internetový 

obchod. Celé si to vzala na starost. Ze 

začátku to byla sem tam objednávka. 

Během let práce přibývalo. Celý ten proces 

kolem focení, úpravy fotek, nahrávání 

a zpracování objednávek vyžaduje hodně 

času. Tak jsme teď v dílně dvě. Práci máme 

rozdělenou. Dcera fotí a stará se o e-shopy 

a facebookové stránky, připravuje látky 

a stříhá. Já šiji a opravuji oděvy. 

Výsledky naší práce si také můžete 

prohlédnout na našich stránkách www.ele-

gantnidama.cz. Novinkou v nabídce jsou 

pohodlné mikiny, kardigany a mikinové 

šaty z kvalitních teplákovin. A protože mám 

Ukázka sortimentu - foto archiv autora

Ukázka sortimentu - foto archiv autora
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Taneční kroužek MŠ 

Čarodějky - dětský karneval - sokolovna Č. Pečky - foto autor

"Holky z naší školky" na Dni záchranářů v Kolíně  - foto autor

Taneční vystoupení pro babičky, maminky ke Dni matek - Polepy - foto autor

Dopravní hřiště  

Kolín

V úterý 17. 5. 2022 se část dětí z naší 

MŠ vydala autobusem na dopravní 

hřiště v Kolíně. Děti se velice těšily. Ve 

školce si nejdříve připomněly dodržování 

pravidel a bezpečnosti, připravily batůžky, 

svačinky, své helmy a odrážedla a už se 

jelo… Hurá na hřiště.

Celou hodinu si děti užily - jezdily jak na 

svých dopravních prostředcích, tak i na 

motokárách, při jízdě dávaly pozor na 

semafory, křižovatky a dopravní značky. 

Žádná dopravní nehoda se nestala a v poř-

ádku jsme se zase vrátili do školky. Budeme 

se těšit zase někdy příště.

Helena Potměšilová

Výlet do Nebovid
e středu 18. května jsme se s nejstarší-Vmi dětmi vydali na celodenní pěší 

výlet do Nebovid. Z mateřské školy jsme 

vyšli směrem na fotbalové hřiště v Červe-

ných Pečkách. Poté nás čekala cesta 

lesíkem, kde děti plnily různé úkoly - běh k 

určenému bodu, hledání přírodnin apod. Po 

cestě jsme také pozorovali přírodu a zvířata. 

Po příchodu do Nebovid nás čekala 

zastávka v nebovidské pekárně s ochutnáv-

kou koláčků. Následně jsme se vydali ke 

svému cíli – fotbalovému hřišti, kde na děti 

čekaly soutěživé hry. Po netradičním obědě 

(dovezené pizze) a následnému odpočinku 

jsme vyrazili zpět do mateřské školy. Celý 

výlet jsme zakončili na dětském hřišti 

v Červených Pečkách.

Za MŠ Denisa Strejčková

Cesta do Nebovid - foto autor
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Snímky z výletu do Nebovid jsou z archivu autora

Sportovní den mládeže 

s TAJV v Červených Pečkách
. ročník oblíbené národní soutěže 1Sportovní den mládeže s TAJV 

v Červených Pečkách byl zrealizován 

v úterý 24. 5. 2022 v dopoledních hodinách 

na venkovním sportovišti ZŠ Červené 

Pečky. Jednalo se o semifinálové kolo 

z celkového počtu 250 turnajů v České 

republice. Vybraných 50 žáků a žákyň 

vytvořilo celkem 10 smíšených týmů, které 

se na hřišti utkaly ve fotbale, florbale, 

házené, frisbee a tenise. 

Nejlepší tým postoupil do závěrečného 

finále, kde na jeho členy čekal rozstřel o tři 

postupová místa. Z vítězství se nakonec 

zaslouženě radovali Nikol Kalabisová, 

Aneta Benešová a Matyáš Král. Finalisté 

semifinálového turnaje v Červených 

Pečkách získali upomínkové diplomy, 

věcné odměny a mnoho dalších sponzor-

ských cen. 

Společně s cenami obdrželi finalisté 

vstupenku na závěrečný celorepublikový 

turnaj, národní finále v Poděbradech, který 

se bude konat v předvánočním termínu 

3. 12. – 4. 12. 2022. Na tomto turnaji budou 

postupující hráči reprezentovat zejména 

základní školu, městys Červené Pečky 

a Středočeský kraj. Vítěz národního finále 

v Poděbradech převezme putovní pohár 

TAJV od ministra školství, mládeže 

a tělovýchovy Mgr. Petra Gazdíka.

Sportovní den mládeže s TAJV v Červ-

ených Pečkách byl zrealizován za podpory 

Městyse Červené Pečky, Krajského úřadu 

Středočeského kraje a partnerů projektu.

Mgr. Jan Váňa

organizátor soutěže TAJV

www.tajv.cz

Sportovní den mládeže s TAJV v Červených Pečkách - foto autor
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Hasiči informují
Vážení spoluobčané,

máme za sebou druhé čtvrtletí roku 2022 s pachutí války na Ukrajině, avšak s optimis-

tickým výhledem do budoucnosti. Vše se rozvolnilo, skončily restrikce a volněji se dýchá. 

Mnozí z nás se připravují na dovolenou, děti na tábory a všichni věříme, že letošní léto 

bude krásné, zalité sluncem, ať u moře či někde v koutu naší krásné země. I pro pečecké 

hasiče bylo uplynulé období příjemné. Ale popořádku.

ruhé čtvrtletí bylo z hlediska zásaho-Dvosti a vůbec pomoci celkem klidné: 

jeden planý poplach v Libenicích a padlé 

stromy v Nebovidech. Kromě toho jsme 

naplňovali hasičské heslo „pomáhat 

a zachraňovat“ mimo jiné i pomocí 

ukrajinským uprchlíkům, a to převozem 

maminek s dětmi z imigračního centra 

v Kutné Hoře do míst jejich dočasného 

ubytování.

Běžná v tomto období byla práce 

s technikou pro městys, stejně jako 

asistence po třech letech při pálení čaroděj-

nic.

Ani ve spolkové činnosti jsme nezaháleli. 

První větší akce byla příprava pro stavbu 

garáže pro nářadí potřebné na trénincích 

mladých hasičů. O urputnosti, nadšení 

a účasti nejen hasičů, ale i mladých hasičů, 

kteří museli sloupat ochranný plast 

z garáže, svědčí fotografie. 

Stavba garáže dodavatelskou firmou - foto archiv autora

Zároveň jsme zahájili úklid výjezdových 

garáží. Za zmínku stojí, že byla ukončena, 

díky panu Suchánkovi a panu Plešingrovi, 

repase historické stříkačky PS 8. 

Další více méně společenská akce se 

udála v dubnu v Kostelci nad Černými lesy 

– setkání hasičských seniorů za naší účasti.

Pro zásahovou jednotku byl důležitý 

květen, kdy jsme v Jablonci nechali do 

zásahových vozidel namontovat radiostani-

ce, které jsou již naladěny na frekvenci 

používanou profesionálními hasiči, 

a proběhlo vyškolení strojníků a velitelů. 

Pro mužstvo čekáme tzv. ruční radiostanice 

v průběhu září.

Velice dobrou zprávu dostali hasiči od 

vedení městyse a to, že se mohou zakoupit 

zásahové obleky, tzv. třívrstvé, které 

Jarní úklid výjezdových garáží - foto archiv autora

Příjemná atmosféra a nálada - foto archiv SDH

ochrání zasahující hasiče i v nejtěžších 

situacích. Jedná se o obleky pro nositele 

dýchací techniky. Zároveň s tím dojde 

k nákupu páteřové vyprošťovací desky, 

zásahových rukavic jako součásti nových 

obleků a majáků na zásahové vozidlo.

A teď něco o „našich“ dětech. V první 

řadě to již nejsou děti, ale dospívající muži 

a ženy a nějak jsme si to při pandemii 
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neuvědomili. A tak najednou vznikla 

potřeba nového materiálu pro výcvik 

i závody, jelikož máme kategorii dorosten-

ci. Musel jsem svolat narychlo výkonný 

výbor SDH a rozhodnout, co budeme dělat 

s přicházejícími závody, protože máme 

vybavení jen pro žáky. Pomohli kamarádi 

z Konárovic, kteří hadice a savice pro naše 

dorostence zapůjčili. Ti se všem odvděčili 

způsobem, který nikdo nečekal. Na 

závodech v Kostelci nad Černými lesy 

vyhráli požární útok v kategorii smíšených 

družstev. To jsme jako VV SDH při 

rozhodování nevěděli, ale nové hadice, 

resp. nákup, jsme schválili. Popřejme proto 

našim dorostenkám a dorostencům další 

úspěchy!

Vítězové z Červených Peček - foto archiv autora

Pečlivá příprava na pokus - foto archiv autora

Pandemie nám zredukovala počet 

závodníků v soutěžních družstvech, ať 

nechutí sportovat či obavou před nemocí, 

a tak jsme se rozhodli, a díky pochopení 

školy, uspořádali ve škole jakousi populár-

ně-naučnou akci Den s hasiči. Úkolem akce 

bylo populární formou žákyně a žáky 

seznámit s hasičským řemeslem a třeba 

některé z nich přivést mezi nás. Na čtyřech 

místech ve škole a mimo školu byla 

stanoviště, obecné povídání o hasičích, 

zdravověda, hasičský sport, technické 

vybavení hasičů, jejichž úkolem, resp. 

úkolem demonstrátorů, bylo seznamovat 

s hasičským řemeslem.

Každý žák pak dostal pozvánku na 

veřejný trénink na tréninkovém hřišti 

u „umělky“.  

Výčet toho, co jsme udělali, je obsáhlý, 

ale je před námi ještě mnoho práce. Ta 

nejbližší je získání dotace na buňku, která 

by měla sloužit jako klubovna pro mladé 

hasiče. Zbrojnice není nafukovací a klubo-

vna je potřeba. Vymýšlet cokoli drahého by 

bylo zbytečné, když v rozvoji městyse se 

výhledově počítá s novou zbrojnicí.

Závěrem svého příspěvku si dovolím pár 

vět.

Až budete číst tyto řádky, budou před 

námi volby do nového zastupitelstva 

městyse. Chtěl bych za sebe i všechny 

hasiče poděkovat stávajícím zastupitelům 

za jejich přístup k hasičům obecně. 

Dvě stanoviště – technické prostředky ve vybavení hasičského auta a zdravověda - foto archiv autora

Jednotka sboru dobrovolných hasičů 

městyse za toto volební období udělala 

obrovský skok ve vybavení mobilní 

technikou či technickými a ochrannými 

prostředky. Bez pochopení zastupitelů by 

tento skok určitě nebyl. 

Vážení zastupitelé, vážíme si vaší 

podpory a děkujeme!

A stejně tak děkuje sbor dobrovolných 

hasičů jako spolek. Nebýt podpory ze strany 

městyse nebyli by u nás mladí hasiči, nebyly 

by výsledky a radost z nich.

Vážení zastupitelé, vážíme si vaší 

podpory a děkujeme!

Ohni zmar!               

Jan Bradna

starosta sboru dobrovolných hasičů
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Hasiči informují
Vážení spoluobčané,

máme za sebou druhé čtvrtletí roku 2022 s pachutí války na Ukrajině, avšak s optimis-

tickým výhledem do budoucnosti. Vše se rozvolnilo, skončily restrikce a volněji se dýchá. 

Mnozí z nás se připravují na dovolenou, děti na tábory a všichni věříme, že letošní léto 

bude krásné, zalité sluncem, ať u moře či někde v koutu naší krásné země. I pro pečecké 

hasiče bylo uplynulé období příjemné. Ale popořádku.

ruhé čtvrtletí bylo z hlediska zásaho-Dvosti a vůbec pomoci celkem klidné: 

jeden planý poplach v Libenicích a padlé 

stromy v Nebovidech. Kromě toho jsme 

naplňovali hasičské heslo „pomáhat 

a zachraňovat“ mimo jiné i pomocí 

ukrajinským uprchlíkům, a to převozem 

maminek s dětmi z imigračního centra 

v Kutné Hoře do míst jejich dočasného 

ubytování.

Běžná v tomto období byla práce 

s technikou pro městys, stejně jako 

asistence po třech letech při pálení čaroděj-

nic.

Ani ve spolkové činnosti jsme nezaháleli. 

První větší akce byla příprava pro stavbu 

garáže pro nářadí potřebné na trénincích 

mladých hasičů. O urputnosti, nadšení 

a účasti nejen hasičů, ale i mladých hasičů, 

kteří museli sloupat ochranný plast 

z garáže, svědčí fotografie. 

Stavba garáže dodavatelskou firmou - foto archiv autora

Zároveň jsme zahájili úklid výjezdových 

garáží. Za zmínku stojí, že byla ukončena, 

díky panu Suchánkovi a panu Plešingrovi, 

repase historické stříkačky PS 8. 

Další více méně společenská akce se 

udála v dubnu v Kostelci nad Černými lesy 

– setkání hasičských seniorů za naší účasti.

Pro zásahovou jednotku byl důležitý 

květen, kdy jsme v Jablonci nechali do 

zásahových vozidel namontovat radiostani-

ce, které jsou již naladěny na frekvenci 

používanou profesionálními hasiči, 

a proběhlo vyškolení strojníků a velitelů. 

Pro mužstvo čekáme tzv. ruční radiostanice 

v průběhu září.

Velice dobrou zprávu dostali hasiči od 

vedení městyse a to, že se mohou zakoupit 

zásahové obleky, tzv. třívrstvé, které 

Jarní úklid výjezdových garáží - foto archiv autora

Příjemná atmosféra a nálada - foto archiv SDH

ochrání zasahující hasiče i v nejtěžších 

situacích. Jedná se o obleky pro nositele 

dýchací techniky. Zároveň s tím dojde 

k nákupu páteřové vyprošťovací desky, 

zásahových rukavic jako součásti nových 

obleků a majáků na zásahové vozidlo.

A teď něco o „našich“ dětech. V první 

řadě to již nejsou děti, ale dospívající muži 

a ženy a nějak jsme si to při pandemii 
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neuvědomili. A tak najednou vznikla 

potřeba nového materiálu pro výcvik 

i závody, jelikož máme kategorii dorosten-

ci. Musel jsem svolat narychlo výkonný 

výbor SDH a rozhodnout, co budeme dělat 

s přicházejícími závody, protože máme 

vybavení jen pro žáky. Pomohli kamarádi 

z Konárovic, kteří hadice a savice pro naše 

dorostence zapůjčili. Ti se všem odvděčili 

způsobem, který nikdo nečekal. Na 

závodech v Kostelci nad Černými lesy 

vyhráli požární útok v kategorii smíšených 

družstev. To jsme jako VV SDH při 

rozhodování nevěděli, ale nové hadice, 

resp. nákup, jsme schválili. Popřejme proto 

našim dorostenkám a dorostencům další 

úspěchy!

Vítězové z Červených Peček - foto archiv autora

Pečlivá příprava na pokus - foto archiv autora

Pandemie nám zredukovala počet 

závodníků v soutěžních družstvech, ať 

nechutí sportovat či obavou před nemocí, 

a tak jsme se rozhodli, a díky pochopení 

školy, uspořádali ve škole jakousi populár-

ně-naučnou akci Den s hasiči. Úkolem akce 

bylo populární formou žákyně a žáky 

seznámit s hasičským řemeslem a třeba 

některé z nich přivést mezi nás. Na čtyřech 

místech ve škole a mimo školu byla 

stanoviště, obecné povídání o hasičích, 

zdravověda, hasičský sport, technické 

vybavení hasičů, jejichž úkolem, resp. 

úkolem demonstrátorů, bylo seznamovat 

s hasičským řemeslem.

Každý žák pak dostal pozvánku na 

veřejný trénink na tréninkovém hřišti 

u „umělky“.  

Výčet toho, co jsme udělali, je obsáhlý, 

ale je před námi ještě mnoho práce. Ta 

nejbližší je získání dotace na buňku, která 

by měla sloužit jako klubovna pro mladé 

hasiče. Zbrojnice není nafukovací a klubo-

vna je potřeba. Vymýšlet cokoli drahého by 

bylo zbytečné, když v rozvoji městyse se 

výhledově počítá s novou zbrojnicí.

Závěrem svého příspěvku si dovolím pár 

vět.

Až budete číst tyto řádky, budou před 

námi volby do nového zastupitelstva 

městyse. Chtěl bych za sebe i všechny 

hasiče poděkovat stávajícím zastupitelům 

za jejich přístup k hasičům obecně. 

Dvě stanoviště – technické prostředky ve vybavení hasičského auta a zdravověda - foto archiv autora

Jednotka sboru dobrovolných hasičů 

městyse za toto volební období udělala 

obrovský skok ve vybavení mobilní 

technikou či technickými a ochrannými 

prostředky. Bez pochopení zastupitelů by 

tento skok určitě nebyl. 

Vážení zastupitelé, vážíme si vaší 

podpory a děkujeme!

A stejně tak děkuje sbor dobrovolných 

hasičů jako spolek. Nebýt podpory ze strany 

městyse nebyli by u nás mladí hasiči, nebyly 

by výsledky a radost z nich.

Vážení zastupitelé, vážíme si vaší 

podpory a děkujeme!

Ohni zmar!               

Jan Bradna

starosta sboru dobrovolných hasičů
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Klid v přírodě prospívá zvěři
Myslivci vyzývají návštěvníky lesů, luk, polí a sadů, aby se v současné době 

chovali mimořádně ohleduplně a dodržovali v lesích, sadech a na lukách klid. Právě nyní 

totiž vrcholí období kladení mláďat. 

ále žádáme motorkáře a jezdce na Dčtyřkolkách o shovívavost k přírodě 

a zvěři. Nebezpečí tyto stroje představují 

nejen v tom, že zvěř ruší, ale především tím, 

že mláďata mnohdy končí pod koly 

rychlých čtyřkolek a motorek, kterým 

nemohou uniknout. Současně upozorňuje-

me na nutnost mít svého pejska při procház-

ce přírodou pod kontrolou tak, aby nenahá-

něl například srnčí zvěř. Bezohledné rušení 

zvěře a volné pobíhání psů je v tomto 

období pro zvěř velmi škodlivé. Ohroženy 

nejsou jenom dospělé matky, ale zejména 

mláďatům hrozí bezprostřední nebezpečí 

zadávením. Psi dále ruší na zemi hnízdící 

ptáky, kterým se častějším opouštění hnízda 

snižuje líhnivost snůšky či hnízdo zcela 

opouštějí. 

Dále radíme jak se zachovat při nálezu 

opuštěného mláděte. "Pokud někdo nalezne 

opuštěné mládě na louce, v sadě či v blízko-

sti lesa, je nutno jej ponechat na původním 

místě a co nejdříve nejkratší cestou se 

vzdálit od tohoto místa, aby nezanechal 

pachovou stopu v blízkosti mláděte. Pokud 

bychom se mláďat dotýkali, můžeme je 

svým chováním odsoudit na smrt, protože je 

matka již nemusí přijmout."  

Velkým nebezpečím je pro zvěř také 

velkozáběrová zemědělská mechanizace 

tažená silnými a rychlými traktory. Tyto 

stroje nejčastěji ohrožují a masakrují zajíce 

a srnčí zvěř, kteří se pohybují po polích 

a nemají téměř žádnou šanci strojům včas 

uniknout. Proto žádáme hlavně zemědělce, 

aby v době senosečí na loukách a při pracích 

na polích věnovali tomuto problému velkou 

pozornost.

Nyní bych chtěl veřejnost seznámit 

stručně s vlastní prací myslivců v MS 

„OBORA“ Červené Pečky v minulém 

čtvrtletí.

V měsíci dubnu jsme zahájili pravidelné 

brigády na myslivně v Opatovicích a jejím 

okolí. Mimo tyto brigády jsme se věnovali 

výstavbě, opravám a asanacím myslivec-

kých zařízení, taktéž úpravám a osevům 

mysliveckých políček. V měsíci květnu již 

začíná lovecká sezóna a to odstřelem srnců 

v první věkové třídě, takže se může stát, že 

ve večerních a brzkých ranních hodinách 

potkáte myslivce v přírodě, aniž to budete 

čekat.

Vážení spoluobčané, jistě jste si někteří 

všimli, že zmizela naše vývěsní skříňka 

v Červených Pečkách. Za tuto práci 

můžeme poděkovat jistým grázlům, kteří 

v naší obci nenechají nic na pokoji a rádi 

ničí majetek jiných. Máme jisté podezření, 

ale bohužel usvědčení není možné a jejich 

rodiče nezajímá, jak se jejich potomci 

chovají a komu škodí (jo, výchova je 

výchova).

Pavel Balvín

Výletíme „o sto ŠEST“
Šestý oddíl využil konec covidových omezení a během jara jsme vyrazily na 

dvě víkendové výpravy. Nejprve se prosluněný poslední březnový víkend vydala družina 

Sýkorek na výlet do Ústí nad Orlicí.

Na rozhledně - foto archiv autora

bytovaly jsme se v klubovně místních Uskautů, která je umístěna v malebném 

Wolkerově údolí. Cílem výpravy bylo 

zdolat rozhlednu zvanou Stříbrná krasavice, 

která stojí na vrcholku Andrlův chlum. 

Nahoru jsme šly po křížové cestě, která je 

zpestřená vyřezávanými sochami, cestou 

zpět jsme míjely několik studánek a mohly 

se tak osvěžit. Holky si výpravu plánovaly 

samy, tak jsme navečer šly do kina na 

animák. Stihly jsme ještě zavíračku 

v supermarketu, abychom pořídily něco 

k jídlu na  večeři a na druhý den. Cestou 

jsme se prošly centrem Ústí, kde nás nejvíc 

zaujala netradiční budova tamní ZUŠ. 

Noční návrat do klubovny byl pro některé 

z nás docela dobrodružný, údolíčko se už 

nezdálo tak malebné jako ve dne, ale 

dorazily jsme v pořádku. Nakonec největ-

ším emočním zážitkem bylo půlnoční 

vyhánění pavouků pomalu z všech koutů 

klubovny. Druhý den ráno jsme si připravily 
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k snídani palačinky a užívaly si hřejivého 

nástupu jara.

Celý oddíl pak vyrazil na konci dubna na 

výpravu do skautské klubovny v Bělé pod 

Bezdězem. Cestu vlakem nám zpestřila 

výluka, kvůli které jsme se musely z vlaku 

velmi rychle přesunout na autobusovou 

náhradní dopravu. Tento přesun jsme 

zvládly v rekordním čase, bez ztrát jak 

členů, tak dokonce i vybavení. Po příjezdu 

jsme vyrazily ke klubovně a po ubytování, 

svačině a odlehčení krosen jsme se vydaly 

do vzdálenějšího sportovního centra. 

Tam se holky vyskákaly na obří nafuko-

vací trampolíně, vyzkoušely si různé lanové 

překážky, pohladily si pár odvážných zvířat 

z místní mini zoo a po dodání kuráže jsme si 

všechny prohlédly celé centrum a okolí 

z rozhledny. 

Po návratu do klubovny většina holek 

vyrazila na klacíky k opékání a my se 

postaraly o rozdělání ohně. Překvapení 

v podobě marshmellownů sklidilo obří 

úspěch a vlilo holkám novou energii do žil. 

Večer jsme se přesunuly do klubovny, kde 

jsme ještě zahrály pár her, promasírovaly 

bolavá záda a zalehly do spacáků. I když 

většina holek tvrdila, že se jim rozhodně 

spát nechce a normálně chodí spát až 

v jedenáct, tak po pohádce Křemílka 

a Vochomůrky jsem byla vzhůru už jenom 

já, a to asi na dvacet vteřin, abych nastavila 

budíka a uklidila telefon. Ráno jsme si daly 

vydatnou snídani v podobě čaje a závinu 

(soutěž oblíbenosti vyhrál tvarohový). Pak 

už jsme si všechno zabalily, vyhlásily 

povinnou návštěvu záchodu, poklidily 

a vyrazily na nádraží. Cestou jsme si 

povídaly o svých zážitcích a těšily se domů 

za rodinou. 

Vendula Nehasilová 

a  Adéla Hladíková, 6. oddíl

Šestka u studánky - foto archiv autora

Okresní závod vlčat a světlušek
Poslední dubnovou sobotu jsme ráno vyrazili mikrobusem do Kostelce nad 

Černými lesy, kde se konalo okresní kolo Závodu světlušek a vlčat. Start a cíl závodu byl 

u klubovny kosteleckých skautů. 

o zahajovacím nástupu jsme se Pdozvěděli, že na start vyrážíme až jako 

předposlední. Takže jsme měli ještě spoustu 

času na zopakování znalostí, zahrání her, 

a dokonce jsme stihli zajít i na zmrzlinu. 

Trasa závodu probíhala v lesoparku v okolí 

klubovny. Po cestě čekalo na hlídky deset 

stanovišť s různými tématy, jako je 

například příroda, orientace, fyzická 

zdatnost, zdravověda. Naší hlídce se nejvíce 

vydařila manuální zručnost, šifrování a 

vyhledávání informací, kde jsme získali 

plný počet bodů. Na cestě jsme strávili něco 

málo přes hodinu a v cíli nás čekala polévka 

z kotlíku k obědu a i sladká tečka.

Po krátkém čekání na sečtení bodů 

n á s l e d o v a l  z á v ě r e č n ý  n á s t u p 

s vyhlášením výsledků. I přes minimální 

bodové rozdíly mezi hlídkami světlušek 

obsadil náš oddíl krásné 3. místo z více než 

deseti hlídek. 

Bohužel, do krajského kola postupovaly 

pouze první dvě hlídky. Ale i tak jsme si 

domů všichni přivezli nové zážitky, 

zkušenosti a velkou spokojenost.

Za 9. oddíl – Kristýna KubínováDevátý oddíl na závodech - foto archiv autora
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Klid v přírodě prospívá zvěři
Myslivci vyzývají návštěvníky lesů, luk, polí a sadů, aby se v současné době 

chovali mimořádně ohleduplně a dodržovali v lesích, sadech a na lukách klid. Právě nyní 

totiž vrcholí období kladení mláďat. 

ále žádáme motorkáře a jezdce na Dčtyřkolkách o shovívavost k přírodě 

a zvěři. Nebezpečí tyto stroje představují 

nejen v tom, že zvěř ruší, ale především tím, 

že mláďata mnohdy končí pod koly 

rychlých čtyřkolek a motorek, kterým 

nemohou uniknout. Současně upozorňuje-

me na nutnost mít svého pejska při procház-

ce přírodou pod kontrolou tak, aby nenahá-

něl například srnčí zvěř. Bezohledné rušení 

zvěře a volné pobíhání psů je v tomto 

období pro zvěř velmi škodlivé. Ohroženy 

nejsou jenom dospělé matky, ale zejména 

mláďatům hrozí bezprostřední nebezpečí 

zadávením. Psi dále ruší na zemi hnízdící 

ptáky, kterým se častějším opouštění hnízda 

snižuje líhnivost snůšky či hnízdo zcela 

opouštějí. 

Dále radíme jak se zachovat při nálezu 

opuštěného mláděte. "Pokud někdo nalezne 

opuštěné mládě na louce, v sadě či v blízko-

sti lesa, je nutno jej ponechat na původním 

místě a co nejdříve nejkratší cestou se 

vzdálit od tohoto místa, aby nezanechal 

pachovou stopu v blízkosti mláděte. Pokud 

bychom se mláďat dotýkali, můžeme je 
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velkozáběrová zemědělská mechanizace 

tažená silnými a rychlými traktory. Tyto 
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výchova).

Pavel Balvín

Výletíme „o sto ŠEST“
Šestý oddíl využil konec covidových omezení a během jara jsme vyrazily na 

dvě víkendové výpravy. Nejprve se prosluněný poslední březnový víkend vydala družina 

Sýkorek na výlet do Ústí nad Orlicí.

Na rozhledně - foto archiv autora

bytovaly jsme se v klubovně místních Uskautů, která je umístěna v malebném 

Wolkerově údolí. Cílem výpravy bylo 
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Nahoru jsme šly po křížové cestě, která je 

zpestřená vyřezávanými sochami, cestou 

zpět jsme míjely několik studánek a mohly 

se tak osvěžit. Holky si výpravu plánovaly 

samy, tak jsme navečer šly do kina na 

animák. Stihly jsme ještě zavíračku 

v supermarketu, abychom pořídily něco 

k jídlu na  večeři a na druhý den. Cestou 

jsme se prošly centrem Ústí, kde nás nejvíc 

zaujala netradiční budova tamní ZUŠ. 

Noční návrat do klubovny byl pro některé 

z nás docela dobrodružný, údolíčko se už 

nezdálo tak malebné jako ve dne, ale 

dorazily jsme v pořádku. Nakonec největ-

ším emočním zážitkem bylo půlnoční 

vyhánění pavouků pomalu z všech koutů 

klubovny. Druhý den ráno jsme si připravily 
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k snídani palačinky a užívaly si hřejivého 

nástupu jara.

Celý oddíl pak vyrazil na konci dubna na 

výpravu do skautské klubovny v Bělé pod 
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výluka, kvůli které jsme se musely z vlaku 

velmi rychle přesunout na autobusovou 

náhradní dopravu. Tento přesun jsme 

zvládly v rekordním čase, bez ztrát jak 

členů, tak dokonce i vybavení. Po příjezdu 

jsme vyrazily ke klubovně a po ubytování, 
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v podobě marshmellownů sklidilo obří 
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bolavá záda a zalehly do spacáků. I když 
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spát nechce a normálně chodí spát až 

v jedenáct, tak po pohádce Křemílka 
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vydatnou snídani v podobě čaje a závinu 

(soutěž oblíbenosti vyhrál tvarohový). Pak 

už jsme si všechno zabalily, vyhlásily 

povinnou návštěvu záchodu, poklidily 

a vyrazily na nádraží. Cestou jsme si 

povídaly o svých zážitcích a těšily se domů 

za rodinou. 

Vendula Nehasilová 

a  Adéla Hladíková, 6. oddíl

Šestka u studánky - foto archiv autora

Okresní závod vlčat a světlušek
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Trasa závodu probíhala v lesoparku v okolí 

klubovny. Po cestě čekalo na hlídky deset 
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plný počet bodů. Na cestě jsme strávili něco 
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Za 9. oddíl – Kristýna KubínováDevátý oddíl na závodech - foto archiv autora
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Střediskový zájezd na hory
Zkraje března 2022 již byla uvolněna většina koronavirových opatření, a tak 

jsme se mohli s celým střediskem vydat na tradiční zimní zájezd na chatu 

Zvonici v Kořenově. Den před odjezdem nás překvapila zpráva, že se na chatě porouchalo 

centrální topení a nebude možné ho včas opravit. I přesto jsme vystrojeni teplým a náhra-

dním oblečením napěchovali dva velké autobusy a jelo se.

řetina zájezdu vystoupila v Příchov-Ticích, nabrala z kufrů autobusů 

lyžařské vybavení a šla si užívat poslední 

zbytky přemrzlého sněhu na sjezdovku. 

Slunce pálilo jako na jaře a byla pohoda. 

Ostatní se zatím v klidu ubytovali na 

Zvonici uprostřed lesa nedaleko od 

Kořenova. Chata byla naakumulovaná a na 

pokojích jsme měli krásných 18 stupňů, 

takže s tím vytápěním to nebyla žádná 

tragédie. Společenská místnost a jídelna 

byly navíc vytápěny přímotopy. Co ale dělat 

v chatě, když venku bylo krásně a sněhu na 

loukách ještě dost? Kvůli tomu jsme přijeli, 

proto všichni vyrazili ven a zapřáhli pekáče, 

boby a jiná sněžná zařízení. Kousek od 

chaty je ideální kopec na sáňkování 

a blbnutí, čehož každoročně využíváme 

s těmi, kteří nelyžují.

Lyžaři odpoledne také přijeli do chaty, 

kde jsme se všichni sešli, vyměnili promá-

chané oteplovačky a vyrazili jsme ještě na 

krátkou túru zimní přírodou k zamrzlému 

vodopádu. Po cestě samozřejmě všem 

pěkně vyhládlo, takže špagety s boloňskou 

musela paní kuchařka ještě přidělávat, aby 

se i vedoucí dosyta najedli. Večer už patřil 

tradičním společným hrám v jídelně, 

promítání pohádky a ponocování ve 

spacáku, když už byly děti konečně na 

pokojích samy. A protože hry k nám 

odjakživa patří i v dospělosti, také vedoucí 

si v jídelně užili dlouhý večer plný legrace.

Ráno po vydatné snídani si každý oddíl 

vybral program podle vlastní chuti. Někdo 

šel pekáčovat, někdo na kratší procházku, 

někdo na tradiční delší k rozhledně 

Štěpánce. Několik dětí s vedoucími 

vyrazilo i na menší sjezdovku nedaleko 

chaty ještě naposledy se sklouznout na 

prkně nebo na lyžích. Po obědě už byl čas se 

sbalit, uklidit pokoje, rozloučit se s chatou, 

rozdat nalezené rukavice a ponožky, 

nasednout do autobusů a spát celou cestu až 

do Červených Peček.

Tak zase za rok, tentokrát 21. ledna 2023.

Filip Nehasil

Nabité jaro v Junáku
Jaro je za námi, a co se týče akcí skautského střediska, bylo opravdu pestré. Pojďme si 

krátce připomenout, co jsme stihli a jak to všechno dopadlo.

oncem března vyrazily oddíly do KČervených Peček a okolí s cílem 

uklidit nepořádek, který tu bezohlední lidé 

zanechali. Úklid jsme uspořádali v rámci 

celostátní akce „Ukliďme svět“ pod záštitou 

MAS Podlipansko a našeho městyse. 

Účastníci v sobotu ráno obdrželi v zámec-

kém parku pytle a rukavice a vyrazili 

s vedoucími do terénu podle přidělených 

tras úklidu. Většinou se jednalo o silniční 

škarpy, cesty, lesíky a jiná frekventovaná 

místa. Několik nadšenců z Bojiště se také 

pustilo do čištění místního údolí potoka, 

které si léta někteří občané zřejmě pletli se 

skládkou. Výsledkem našeho snažení byly 

dva plné kontejnery odpadu, které skončily 

na sběrném dvoře. Děkujeme všem dětem 

i dospělým, kteří se do úklidu zapojili. 

Zároveň věříme, že si nás někteří lidé všimli 

a příště jim bude trapné odhodit na cyklos-

tezce plechovku do trávy s vědomím, že to 

po nich budou uklízet malé děti. Přejeme si, 

abychom toho nepořádku příští rok sesbírali 

mnohem méně.
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Výsledek akce „Ukliďme Česko” - foto archiv autora

Memoriál Standy Petruse, Hany Moravcové a Jaromíra Pilného - foto archiv autora

První dvě dubnové schůzky v zámeckém 

parku jsme si trochu zpestřili. Ta aprílová 

spočívala v tom, že jsme na tento pátek 

vyměni l i  oddí lům je j ich  vedoucí . 

Chlapeckým družinám připravily ten den 

program dívky a naopak. O zábavu bylo 

tedy postaráno už jen díky tomu, že schůzka 

byla pro všechny děti i vedoucí netradiční. 

Příští rok už tohle ale napsat nepůjde. 

Aprílovou schůzku totiž určitě zopakujeme, 

bude to už potřetí, a to už se dá za tradici 

považovat.

Další týden jsme měli v zámeckém parku 

naplánované „jarní kino“ pod širým nebem. 

Na programu bylo promítání filmu 

z loňského tábora a pozvali jsme všechny 

naše děti i rodiče. Jaro se však ten večer 

někam schovalo a počasí nás donutilo 

přesunout promítání na poslední chvíli do 

místní sokolovny. Návštěvníky to však 

neodradilo a za to jsme byli rádi. Kdo 

promítání propásl, může si snímek prohléd-

nout nebo stáhnout na našich stránkách 

junak.cervenepecky.cz v sekci „tábory“. 

Doufáme, že další film z letošního tábora 

vám už budeme moci pustit tradičně na 

prosincové mikulášské besídce, jak tomu 

bývalo dříve.

Hned druhý den po promítání nás čekal 

plánovaný Memoriál Standy Petruse, Hany 

Moravcové a Jaromíra Pilného. Na památku 

těchto i dalších bývalých vedoucích, kteří 

již nejsou mezi námi, se scházíme každý 

rok. Na trase po okolí prověřujeme děti 

v tom, co jsme je během skautského roku 

naučili. Letošní ročník byl také zkouškou 

v odolnosti proti zimě, větru, dešti i sněhu. 

Ačkoliv bychom závod rádi pořádali v 

teplejších týdnech, letošní plán akcí a 

návaznost na okresní Závod vlčat a 

světlušek nám nedaly moc na výběr. 

Nejsme však z cukru, všichni účastníci 

závod dokončili a vítězům jsme gratulovali 

již za svitu sluníčka. Níže si můžete přečíst 

umístění a složení nejlepších hlídek.

Starší chlapci

1. místo – Hošek Jáchym, Říha Štěpán,

                Urbánek Tomáš

2. místo – Hes Filip, Novotný Adam, Stibor

                Daniel 

Starší dívky 

1. místo – Benešová Aneta, Šťastná Tereza,

                Zuzová Helena

2. místo – Bradnová Nela, Hejduková Eliš-

         ka, Šancová Jana, Vraná Zuzana

3. místo – Bednářová Adéla, Kalabisová

                Nikol, Pokorná Zuzana
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někam schovalo a počasí nás donutilo 

přesunout promítání na poslední chvíli do 

místní sokolovny. Návštěvníky to však 

neodradilo a za to jsme byli rádi. Kdo 

promítání propásl, může si snímek prohléd-

nout nebo stáhnout na našich stránkách 

junak.cervenepecky.cz v sekci „tábory“. 

Doufáme, že další film z letošního tábora 

vám už budeme moci pustit tradičně na 

prosincové mikulášské besídce, jak tomu 

bývalo dříve.

Hned druhý den po promítání nás čekal 

plánovaný Memoriál Standy Petruse, Hany 

Moravcové a Jaromíra Pilného. Na památku 

těchto i dalších bývalých vedoucích, kteří 

již nejsou mezi námi, se scházíme každý 

rok. Na trase po okolí prověřujeme děti 

v tom, co jsme je během skautského roku 

naučili. Letošní ročník byl také zkouškou 

v odolnosti proti zimě, větru, dešti i sněhu. 

Ačkoliv bychom závod rádi pořádali v 

teplejších týdnech, letošní plán akcí a 

návaznost na okresní Závod vlčat a 

světlušek nám nedaly moc na výběr. 

Nejsme však z cukru, všichni účastníci 

závod dokončili a vítězům jsme gratulovali 

již za svitu sluníčka. Níže si můžete přečíst 

umístění a složení nejlepších hlídek.

Starší chlapci

1. místo – Hošek Jáchym, Říha Štěpán,

                Urbánek Tomáš

2. místo – Hes Filip, Novotný Adam, Stibor

                Daniel 

Starší dívky 

1. místo – Benešová Aneta, Šťastná Tereza,

                Zuzová Helena

2. místo – Bradnová Nela, Hejduková Eliš-

         ka, Šancová Jana, Vraná Zuzana

3. místo – Bednářová Adéla, Kalabisová

                Nikol, Pokorná Zuzana
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Mladší chlapci 

1. místo – Nešpor David, Vraný Eliáš, Šanc

                Ondřej

2. místo – Dvořák Filip, Kubelka Šimon,

                Říha Mikuláš

3. místo – Kmoch Jiří, Mrkáček Šimon,

                Tesař Michal

Mladší dívky

1. místo – Herčíková Elena, Kalabisová

                Eliška, Němečková Antonie

2. místo – Bergman Vanessa, Hladíková

                Johana, Plašilová Kristýna

3. místo – Bulířová Kristýna, Mikulková

                Nora, Nádvorníková Eliška,

                Vencálková Aneta

Další dva týdny jsme využili na přípravu 

odloženého dětského karnevalu a večerního 

country bálu, akcí tradičně pořádaných v 

únoru v místní sokolovně. Letos je kvůli 

covidu nebylo tou dobou možné uskutečnit, 

ale jakmile se objevila vyhlídka uvolnění 

opatření na duben, měli jsme jasno, že 

karneval i country bál bude. Na odpolední 

dětskou zábavu přišlo jako obvykle dětí 

jako smetí a naši roveři si pro ně připravili 

program s pirátskou tématikou. O oblíbené 

hry a soutěže nebyla nouze, stejně jako o 

dobrou dětskou muziku a samozřejmě 

hromadu papírových konfet, bez nichž by 

náš karneval nebyl karnevalem. Za krásné 

zpestření programu v podobě dvou 

tanečních vystoupení děkujeme také malým 

čarodějkám z mateřské školy.

Večerní country bál byl pro nás tak trochu 

výzvou. Nevěděli jsme, zda si místní lidé 

zvykli během „doby covidové“ trávit 

večery spíš doma, nebo zda naopak už po 

dvou letech prahnou po nefalšované 

vesnické zábavě. Naštěstí druhá možnost 

byla správná a v půl deváté jsme mohli vidět 

sokolovnu plnou nadšených návštěvníků. 

Další nezvyklou okolností pro nás bylo 

ukončení provozu přilehlé restaurace, která 

je od začátku roku bez stálého nájemníka. A 

tak jsme za bar nastoupili sami a do obsluhy 

zapojili naše vedoucí. I přes počáteční 

dlouhou frontu na pivo, na jejíž zkrácení již 

existuje plán na příští rok, nakonec každý 

uhasil svoji žízeň nebo doplnil energii 

kouskem masa a myslíme si, že jsme se o 

všechny postarali, jak nejlépe jsme uměli. 

Spřízněná kapela Trampoty držela parket v 

plném proudu až do půl třetí a nám udělalo 

radost, že jste si všichni zábavu tak dobře 

užili. Navíc tím, že jste přišli, jste i význam-

ně finančně podpořili naši další skautskou 

činnost, za což velice děkujeme.

Poslední dubnový víkend se vypravily 

naše družiny na základní kolo Závodu vlčat 

a světlušek do Kostelce n. Černými Lesy. 

Kromě hlídek z 8. a 9. oddílu jsme na závod 

vyslali i tým vedoucích ze 7. oddílu, který 

zde měl na starosti zajištění stanoviště 

logického myšlení. Základní kolo si každý 

rok pořádáme v rámci okresu Kolín 

primárně pro naše střediska, přestože závod 

je otevřen všem. 

Je pravidlem, že střediska se v organizaci 

střídají podle svých možností. Okresní rada 

se však nedávno shodla na tom, že většina 

středisek nezvládne kvůli malému počtu 

aktivních vedoucích uspořádat základní 

kolo závodu samostatně a že na každém 

závodu se tak budou vždy podílet všechna 

střediska okresu s tím, že jedno z nich bude 

mít na starost celkovou organizaci a ostatní 

si připraví disciplíny. 

Nás čeká organizace závodu někdy v roce 

2029 a zvládli bychom to jistě sami, stejně 

jako každoroční memoriál a několik 

okresních závodů v minulosti. Ale vlastně 

nám v tu chvíli nezbylo než držet s ostatní-

mi, na dohodu přistoupit a vysílat každý rok 

tým vedoucích na jednu disciplínu závodu. 

Holkám ze 7. oddílu děkujeme za svědomi-

tou přípravu a družinám světlušek gratulu-

jeme k pěknému umístění (9. oddíl 3. místo, 

8. oddíl 4. místo).

Pomalu jsme se přehoupli do letních 

měsíců a my vás po třech letech můžeme 

s radostí pozvat na 25. ročník turnaje 

v plážovém volejbalu, který se uskuteční 

17. – 18. června v zámeckém parku. Turnaj 

začíná v pátek v odpoledních hodinách, 

pokračovat bude za umělého osvětlení až do 

pozdního večera a dále po celou sobotu, kdy 

v podvečer můžete shlédnout finálové 

zápasy. Přijďte se podívat na kvalitní 

volejbal, fandit, potkat se s přáteli, dát si 

u nás něco dobrého a večer se pobavit. 

V pátek se můžete těšit na skupinu 

Trampoty, vstupné nevybíráme. Sobotní 

večer po ukončení turnaje pak bude patřit 

kapelám Prasákův Gauč a Blue Bucks, 

vstupné bude 150 Kč a novinkou budou 

vratné zálohované kelímky na pití. Těšíme 

se na setkání!

Začátek června bývá také ve znamení 

dětských dnů všude v okolí. Některé z vás 

možná v posledních letech minula informa-

ce o tom, že skautský dětský den jsme již 

podvakrát přesunuli na první víkend v září 

a chceme tento termín zachovat i nadále. 

Akce bude opět pojatá jako den pro děti na 

uvítání nového školního roku či chcete-li, 

jako rozloučení s prázdninami. Na organi-

zaci se kromě nás podílí také místní sbor 

hasičů, základní škola nebo klub vojenské 

techniky a opět se můžete těšit na policisty, 

záchranáře, popeláře, brouky, tanky, 

vysokozdvižnou plošinu a spoustu 

zajímavých atrakcí a soutěží. Zapište si tedy 

do kalendáře sobotu 3. září a uvidíme se 

v parku.

Na závěr bychom rádi krátce informovali 

o poslední velké akci pro děti v tomto 

školním roce, tou je letní stanový tábor. 

Přípravy vrcholí a máme přihlášených 

téměř 80 dětí. Tábořiště v Trhovém 

Štěpánově své kouzlo malinko ztrácí kvůli 

tomu, že okolní lesy mizí nebo jsou 

v takovém stavu, kdy není snadné v nich 

pořádat některé typy her. To nás trochu trápí 

a do budoucna chceme hledat alternativu, 

abychom mohli tábořiště střídat. Z původní-

ho plánu vyzkoušet letos bývalé tábořiště v 

Leštině u Světlé bohužel sešlo, a to zřejmě 

navždy. Louka u krásného rybníka a lesa je 

sice pěkná, ale pouze dokud je sucho. 

Využili jsme jeden z mála víkendů po 

krátkém dešti, zajeli se na louku podívat a 

nestačili jsme se divit. Poměry se zde za 

dvacet let nezlepšily, spíš naopak, spodní 

voda je zde příliš vysoko. Stačí i krátký 

déšť, velká část louky je rázem „pod vodou“ 

a stěží na ni lze přijet osobním autem, natož 

náklaďákem plným materiálu. Pokud by od 

konce června do konce července nepršelo, 

bylo by to bez chyby. Rozhodli jsme se ale, 

že to nechceme riskovat.

Letos bude tábor bez speciálních 

omezení, kterými jsme se museli zabývat 

v předchozích letech. Jednu změnu však 

zkusíme zachovat a tou je absence návštěv-

ního dne pro rodiče a příbuzné táborníků. 

Rozhodli jsme se tak v rámci střediskové 

rady i po vyslechnutí názorů rodičů a 

zkušeností jiných středisek. Od tohoto 

kroku si slibujeme méně slz v dětských 

očích, menší zdravotní rizika a plynulejší 

přechod do třetího týdne tábora. Nyní si 

přejme už jen dobré počasí a ať se vše 

povede bez velkých potíží.

Za středisko Junáka, Filip Nehasil
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Mladší chlapci 

1. místo – Nešpor David, Vraný Eliáš, Šanc

                Ondřej

2. místo – Dvořák Filip, Kubelka Šimon,

                Říha Mikuláš

3. místo – Kmoch Jiří, Mrkáček Šimon,

                Tesař Michal

Mladší dívky

1. místo – Herčíková Elena, Kalabisová

                Eliška, Němečková Antonie

2. místo – Bergman Vanessa, Hladíková

                Johana, Plašilová Kristýna

3. místo – Bulířová Kristýna, Mikulková

                Nora, Nádvorníková Eliška,

                Vencálková Aneta

Další dva týdny jsme využili na přípravu 

odloženého dětského karnevalu a večerního 

country bálu, akcí tradičně pořádaných v 

únoru v místní sokolovně. Letos je kvůli 

covidu nebylo tou dobou možné uskutečnit, 

ale jakmile se objevila vyhlídka uvolnění 

opatření na duben, měli jsme jasno, že 

karneval i country bál bude. Na odpolední 

dětskou zábavu přišlo jako obvykle dětí 

jako smetí a naši roveři si pro ně připravili 

program s pirátskou tématikou. O oblíbené 

hry a soutěže nebyla nouze, stejně jako o 

dobrou dětskou muziku a samozřejmě 

hromadu papírových konfet, bez nichž by 

náš karneval nebyl karnevalem. Za krásné 

zpestření programu v podobě dvou 

tanečních vystoupení děkujeme také malým 

čarodějkám z mateřské školy.

Večerní country bál byl pro nás tak trochu 

výzvou. Nevěděli jsme, zda si místní lidé 

zvykli během „doby covidové“ trávit 

večery spíš doma, nebo zda naopak už po 

dvou letech prahnou po nefalšované 

vesnické zábavě. Naštěstí druhá možnost 

byla správná a v půl deváté jsme mohli vidět 

sokolovnu plnou nadšených návštěvníků. 

Další nezvyklou okolností pro nás bylo 

ukončení provozu přilehlé restaurace, která 

je od začátku roku bez stálého nájemníka. A 

tak jsme za bar nastoupili sami a do obsluhy 

zapojili naše vedoucí. I přes počáteční 

dlouhou frontu na pivo, na jejíž zkrácení již 

existuje plán na příští rok, nakonec každý 

uhasil svoji žízeň nebo doplnil energii 

kouskem masa a myslíme si, že jsme se o 

všechny postarali, jak nejlépe jsme uměli. 

Spřízněná kapela Trampoty držela parket v 

plném proudu až do půl třetí a nám udělalo 

radost, že jste si všichni zábavu tak dobře 

užili. Navíc tím, že jste přišli, jste i význam-

ně finančně podpořili naši další skautskou 

činnost, za což velice děkujeme.

Poslední dubnový víkend se vypravily 

naše družiny na základní kolo Závodu vlčat 

a světlušek do Kostelce n. Černými Lesy. 

Kromě hlídek z 8. a 9. oddílu jsme na závod 

vyslali i tým vedoucích ze 7. oddílu, který 

zde měl na starosti zajištění stanoviště 

logického myšlení. Základní kolo si každý 

rok pořádáme v rámci okresu Kolín 

primárně pro naše střediska, přestože závod 

je otevřen všem. 

Je pravidlem, že střediska se v organizaci 

střídají podle svých možností. Okresní rada 

se však nedávno shodla na tom, že většina 

středisek nezvládne kvůli malému počtu 

aktivních vedoucích uspořádat základní 

kolo závodu samostatně a že na každém 

závodu se tak budou vždy podílet všechna 

střediska okresu s tím, že jedno z nich bude 

mít na starost celkovou organizaci a ostatní 

si připraví disciplíny. 

Nás čeká organizace závodu někdy v roce 

2029 a zvládli bychom to jistě sami, stejně 

jako každoroční memoriál a několik 

okresních závodů v minulosti. Ale vlastně 

nám v tu chvíli nezbylo než držet s ostatní-

mi, na dohodu přistoupit a vysílat každý rok 

tým vedoucích na jednu disciplínu závodu. 

Holkám ze 7. oddílu děkujeme za svědomi-

tou přípravu a družinám světlušek gratulu-

jeme k pěknému umístění (9. oddíl 3. místo, 

8. oddíl 4. místo).

Pomalu jsme se přehoupli do letních 

měsíců a my vás po třech letech můžeme 

s radostí pozvat na 25. ročník turnaje 

v plážovém volejbalu, který se uskuteční 

17. – 18. června v zámeckém parku. Turnaj 

začíná v pátek v odpoledních hodinách, 

pokračovat bude za umělého osvětlení až do 

pozdního večera a dále po celou sobotu, kdy 

v podvečer můžete shlédnout finálové 

zápasy. Přijďte se podívat na kvalitní 

volejbal, fandit, potkat se s přáteli, dát si 

u nás něco dobrého a večer se pobavit. 

V pátek se můžete těšit na skupinu 

Trampoty, vstupné nevybíráme. Sobotní 

večer po ukončení turnaje pak bude patřit 

kapelám Prasákův Gauč a Blue Bucks, 

vstupné bude 150 Kč a novinkou budou 

vratné zálohované kelímky na pití. Těšíme 

se na setkání!

Začátek června bývá také ve znamení 

dětských dnů všude v okolí. Některé z vás 

možná v posledních letech minula informa-

ce o tom, že skautský dětský den jsme již 

podvakrát přesunuli na první víkend v září 

a chceme tento termín zachovat i nadále. 

Akce bude opět pojatá jako den pro děti na 

uvítání nového školního roku či chcete-li, 

jako rozloučení s prázdninami. Na organi-

zaci se kromě nás podílí také místní sbor 

hasičů, základní škola nebo klub vojenské 

techniky a opět se můžete těšit na policisty, 

záchranáře, popeláře, brouky, tanky, 

vysokozdvižnou plošinu a spoustu 

zajímavých atrakcí a soutěží. Zapište si tedy 

do kalendáře sobotu 3. září a uvidíme se 

v parku.

Na závěr bychom rádi krátce informovali 

o poslední velké akci pro děti v tomto 

školním roce, tou je letní stanový tábor. 

Přípravy vrcholí a máme přihlášených 

téměř 80 dětí. Tábořiště v Trhovém 

Štěpánově své kouzlo malinko ztrácí kvůli 

tomu, že okolní lesy mizí nebo jsou 

v takovém stavu, kdy není snadné v nich 

pořádat některé typy her. To nás trochu trápí 

a do budoucna chceme hledat alternativu, 

abychom mohli tábořiště střídat. Z původní-

ho plánu vyzkoušet letos bývalé tábořiště v 

Leštině u Světlé bohužel sešlo, a to zřejmě 

navždy. Louka u krásného rybníka a lesa je 

sice pěkná, ale pouze dokud je sucho. 

Využili jsme jeden z mála víkendů po 

krátkém dešti, zajeli se na louku podívat a 

nestačili jsme se divit. Poměry se zde za 

dvacet let nezlepšily, spíš naopak, spodní 

voda je zde příliš vysoko. Stačí i krátký 

déšť, velká část louky je rázem „pod vodou“ 

a stěží na ni lze přijet osobním autem, natož 

náklaďákem plným materiálu. Pokud by od 

konce června do konce července nepršelo, 

bylo by to bez chyby. Rozhodli jsme se ale, 

že to nechceme riskovat.

Letos bude tábor bez speciálních 

omezení, kterými jsme se museli zabývat 

v předchozích letech. Jednu změnu však 

zkusíme zachovat a tou je absence návštěv-

ního dne pro rodiče a příbuzné táborníků. 

Rozhodli jsme se tak v rámci střediskové 

rady i po vyslechnutí názorů rodičů a 

zkušeností jiných středisek. Od tohoto 

kroku si slibujeme méně slz v dětských 

očích, menší zdravotní rizika a plynulejší 

přechod do třetího týdne tábora. Nyní si 

přejme už jen dobré počasí a ať se vše 

povede bez velkých potíží.

Za středisko Junáka, Filip Nehasil
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TENIS V ČERVENÝCH PEČKÁCH HLEDÁ NOVÉ ZÁJEMCE

Každý obyvatel Červených Peček i blízkého okolí ví, že ve sportovním areálu u potoka je 

tenisový areál se dvěma antukovými kurty. A ten, kdo chodí nebo jezdí okolo, si jistě všiml, 

že kurty jsou poslední dobou málo využívané. Málokdo ale ví, že by mohl na tenis snadno 

chodit také. Členská základna již několik let slábne početně i věkově a hrát chodí čím dál 

méně lidí. 

oslední řídící výbor oddílu musel řešit Pobtížnou situaci, kdy v suchých létech 

přestala téct voda v potoce. A dostatek vody 

na kropení antuky je nezbytnou podmínkou 

pro údržbu povrchu! Stalo se to poprvé za 

existence tenisu v Č. Pečkách! 

Další komplikací pro poslední výbor byla 

covidová omezení a výbor v čele s Ottou 

Novákem na konci loňské sezony oznámil, 

že ve funkci končí. Patří jim poděkování za 

několikaletou organizaci chodu oddílu. 

Na první letošní schůzi proto musela 

proběhnout volba nového výboru. Nikdo 

kandidovat nechtěl, a nakonec jsem se dal 

přesvědčit a přijal znovu funkci předsedy. 

Dalšími členy výboru jsou Pavel Peca a 

Milan Paďour. Nově zvolený výbor si dal 

jako jeden z úkolů rozšíření členské 

základny. Chceme tak učinit zvýhodněním 

podmínek hraní pro členy oddílu před hosty, 

zrušením vstupního členského příspěvku a 

vstřícným přístupem k novým zájemcům.  

Mladí členové výboru mají nové nápady na 

oživení organizace a činnosti oddílu. V 

době čtení tohoto příspěvku by již měla být 

na FB skupina Tenis Červené Pečky, kde 

budou bližší informace o činnosti, možnosti 

členství a snadná komunikace mezi členy a 

zájemci o hraní z řad hostů. Kdo nechce 

hledat na FB, může se zastavit v areálu, 

pokud je tam otevřeno. Základní informace 

jsou vyvěšeny na nástěnce vně klubovny, 

případně se můžete informovat u někoho ze 

stávajících členů. Tenis je krásný sport, 

který se provozuje v příjemném prostředí a 

dá se hrát i v pozdním věku. Přijďte to tedy 

zkusit! Pokud nemáte vlastní výbavu, 

můžeme vám zapůjčit raketu i míče, 

vhodnou tenisovou obuv si ale vezměte 

vlastní. 

Rádi bychom také obnovili tenisovou 

školu pro děti a hledáme nějakého trenéra. 

Přivítali bychom za tím účelem pravidelnou 

pomoc ochotných rodičů dětí.

Miloslav Kubín

Tel. 777 278 760

Sportovní areál v Červených Pečkách s tenisovými kurty v pozadí - ilustrační foto

Cvičení dětí v sokole
Blíží se konec školního roku, tak se pojďme ohlédnout, jaký byl právě 

končící cvičební rok.

o téměř dvouleté pauze, způsobené Pcelorepublikovými proticovidovými 

opatřeními, jsme se s dětmi k pravidelnému 

pondělnímu cvičení v Sokole začali opět 

scházet v polovině září 2021. Po opatrném 

startu dětí v obou cvičebních skupinách jich 

začalo postupně přibývat. Počet se ustálil na 

8 - 12 dětech v první skupince (rodiče s 

dětmi a předškoláci), cvičící od 16:00 do 

17:00 hodin, a 3-5 dětech ve druhé skupince 

(školní děti), cvičící od 17:00 do 18:00 

hodin.

Děti se během cvičebního roku naučily 

různé říkanky, vyzkoušely svou odvahu při 

cvičení na nářadí (kladině, žebřinách, 

lavičce, laně, švédské bedně) a zaskotačily 

si při hrách v závěru hodiny (hra na rybičky, 

hra na autíčka, schovávaná s barevným 

padákem). 

Koncem dubna, když se oteplilo a zem se 

trochu prohřála, jsme sokolovnu vyměnili 

za školní hřiště. Zde jsme zkoušeli a 

zkoušíme různé lehkoatletické disciplíny 

(běh, skok do dálky, hod míčkem, trojskok, 

štafetový běh). Před námi je několik 
Cvičení na školním hřišti - foto archiv autora
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Zprávy z fotbalu

A-tým
Dne 1. 3. 2022 jsem se stal 

po dlouhém rozhodování 

novým trenérem A mužstva 

Červených Peček s cílem zachránit soutěž. 

To se naštěstí povedlo celkem brzy. Začali 

jsme pravidelně trénovat dvakrát týdně 

a pomalu se nám vše začalo vracet jak 

herně, tak i s bodovým ziskem.

Vše si začalo sedat a mám i zprávy od 

fanoušků, že se na to zase začíná dát dívat. 

Na každý domácí zápas chodí víc a víc lidí, 

za což samozřejmě děkujeme. Změnili jsme 

i herní čas na sobotu dopoledne 10:15 

a věřím, že si naši fanoušci zase najdou 

cestu zpět na náš krásný stadion a budou 

povzbuzovat náš tým. My se zase budeme 

snažit předvádět pěkný kombinační fotbal.

Na novou sezonu se budeme snažit tým 

doplnit a chtěli bychom hrát v popředí 

tabulky. Vrátí se zpět Jakub Kulhánek, který 

mi bude dělat asistenta trenéra, a v hledáčku 

máme několik zajímavých hráčů, ale vše se 

teprve uvidí. Mohu jen slíbit, že udělám vše 

proto, abychom tým doplnili a vrátili 

Červené Pečky tam, kam patří. 

Za FK Červené Pečky Lukáš Křelina

B-tým
Díky širšímu kádru a zlepšeným výko-

nům získal náš B-tým v jarní části dvakrát 

více bodů než na podzim a díky celkovému 

zisku 22 bodů poskočil v tabulce na 

konečné páté místo. Trenérem týmu je Petr 

Vejsada.

Dorost
Dorostenci se protrápili celým ročníkem 

krajské 1.A třídy, ve spoustě zápasů jsme 

nedokázali i přes zapojení žáků postavit ani 

kompletní jedenáctku a tomu odpovídaly i 

výsledky. I když v první půli kluci oslabení Cvičení dětí na školním hřišti - foto archiv autora

posledních cvičebních pondělků a pak 

přijde loučení a letní prázdniny.

Všem dětem a jejich rodičům touto cestou 

přeji, aby dva měsíce letních prázdnin byly 

naplněny sluníčkem, pohodou a spoustou 

krásných zážitků. Se všemi se těším na 

viděnou opět v září.

Věra Zuzová Šimková

cvičitelka
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TENIS V ČERVENÝCH PEČKÁCH HLEDÁ NOVÉ ZÁJEMCE
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relativně zvládli, druhý poločas už byl na ně 

většinou moc. Po takových porážkách 

nebyla dobrá ani nálada v týmu. Pro příští 

rok tak tým dorostu bude opět bojovat o 

body v okresním přeboru.  Trenérem týmu 

je M. Bílý, který po sezóně u týmu končí a 

odchází trénovat vyšší soutěž do jiného 

klubu.

Starší žáci 
Starší žáci byli po podzimu pátí se třinácti 

body. V jarní části se tým postupně zvedal 

jak herně, tak hlavně i výsledkově. V 

posledních kolech dokázal porazit i týmy z 

čela tabulky a díky tomu poskočil s 31 body 

na konečné třetí místo. Trenérem týmu je M. 

Vrkota.

Mladší žáci
Soutěž mladších žáků byla pro jarní boje 

rozdělena do nových skupin dle podzimních 

výsledků. Náš tým tak byl v lepší výkon-

nostní skupině a i tady patřil mezi nejlepší. 

Tři kola před koncem jsou kluci na krásném 

druhém místě. Trenérem je Milan Král.

Starší přípravka
I starší přípravka se výsledkově zlepšila. 

Po podzimu, kdy jsme nevyhráli ani jeden 

zápas, jsme hráli vyrovnanější utkání a 

konečně jsme si mohli několikrát zakřičet i 

vítězný pokřik. Stále nás však čeká ještě 

hodně práce, než se budeme moct pravidel-

ně měřit s týmy z horních pater tabulky. 

Trenérem týmu je Pavel Pospíšil.

Mladší přípravka
I v soutěži mladších přípravek se pro jaro 

změnily skupiny, takže jsme si zahráli s 

dalšími týmy z našeho okresu. V této 

věkové kategorii už bývají někdy i hodně 

divoké výsledky a padá hodně gólů, 

dvouciferné výsledky nejsou výjimkou. V 

deseti zápasech se klukům podařilo nastřílet 

celkem 185 gólů. Trenéry týmu jsou Michal 

Kubera, Lukáš Křelina a Pavel Pospíšil.

Minipřípravka
Minipřípravka v zimě sehrála několik 

turnajů v nové hale v Borkách, na jaře pak 

každých čtrnáct dní pokračovaly venkovní 

turnaje 3x3. Na všech turnajích jsme měli 

přihlášeny dva týmy, někdy i tři. Trenéry 

jsou Pavel Pospíšil a Petr Litera.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem těm, 

kteří věnují svůj čas a pomáhají s chodem 

klubu na jakékoliv pozici. Zároveň bych 

chtěl oslovit zájemce o trénování, přijďte 

nám pomoct a zapojit se do práce v našem 

klubu. Rád bych samozřejmě pozval 

všechny kluky i holky, kteří by chtěli hrát 

fotbal, neváhejte a přijďte na kterýkoli 

trénink, začít se dá v jakémkoli věku.

Přeji všem krásné a pohodové léto.

Pavel Pospíšil
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